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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “100’üncü yılında 
Cumhuriyetin geldiği nokta ile ne 
kadar gurur duysak azdır. 21’inci yüzyıl 
ilerlerken sahip olduğumuz kuşakların, 
Atatürk’ün vizyonunun gerektirdiği bilinç 
ve dinamizme sahip olduğuna yürekten 
inanıyorum” dedi.
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

        @EYorgancilar

YAŞASIN CUMHURİYET!
Asya ile Avrupa’nın ana 

ekseninde stratejik bir konumda 
olan cennet vatanımız Türkiye bir 
Avrasya ülkesidir.

Dünyanın en önemli petrol 
rezervleri ile Orta Doğu ve Hazar 
Havzası, ticaret savaşlarında 
stratejik önemi artan deniz 
ulaştırma yollarının kavşağı 
Akdeniz Havzası, Karadeniz 
Havzası ve Türk Boğazları ile 
Türkiye’nin jeostratejik önemi net 
olarak ortadadır.

Bu büyük avantaj, küresel 
ticaretin ve uluslararası 
güvenliğin sekteye uğradığı 
anlarda da dezavantaja 
dönüşebilmektedir.

Günümüz dünyasında, barış 
ve istikrar her zamankinden 
daha zor ve de daha önemli 
bir hal alırken, ülkemizin dış 
politikasının Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’ün “Yurtta Sulh, 
Cihanda Sulh” ilkesi etrafında 
örülmüş çok büyük bir sabır, itidal 
ve emek içermesi ülkemizi bir 
adım öne çıkartmaktadır. 

Demokratik, laik, sosyal 
hukuk devletine sahip ve Batı 
ile bütünleşen yapısı, dinamik 
ekonomisi, üretim potansiyeli, 
demografik avantajı ile Türkiye, 
yeni dünya düzeninin de 

itici gücü olmaya en yakın 
ülkelerdendir.

Özellikle de, sıcak savaşın 
hiç bitmediği Ortadoğu 
coğrafyasında, Türkiye’miz 
çölde vahadır ve model bir 
ülkedir. Elbette ki, bunu “Ben 
vatanımla evliyim” diyecek 
kadar vatan aşkıyla dolu başta 
kurucu liderimiz Mustafa Kemal 
Atatürk’e, silah arkadaşlarına 
ve Cumhuriyetimize borçluyuz. 
Şükranla, rahmetle, saygıyla 
anıyorum. Ruhları şad olsun!

Ne yazık ki, Cumhuriyetimizin 
100. yılında Atatürk’ün hayalini 
kurduğu muasır medeniyet 
seviyesine ulaşamadık. 
Sahip çıkmamız gereken 
kazanımlarımız olduğu gibi, 
kat etmemiz gereken de çok 
mesafe var. Bu uğurda izlememiz 
gereken tek bir yol var ki, O 
da Mustafa Kemal Atatürk’ün 
yoludur.

Sade bir vatandaş, üreten 
bir iş insanı, yasa koyan bir 
bürokrat, yasayı uygulayan, 
üst yönetimlerde görevli her 
kim olursanız olun, tek çıkışın 
Cumhuriyetimizin ışığında yol 
almak olduğunu görebilmeliyiz.

Çünkü Cumhuriyet; millet 
egemenliği, yaşama hakkı, 

sağlıktan eğitime fırsat eşitliği 
demektir. Cumhuriyet demek, 
kadınların özgür ve mutlu 
olmalarıdır. Cumhuriyet akıl ve 
bilimdir, fazilettir. Laik, sosyal, 
hukuk devleti olmanın temelidir.

Çünkü Cumhuriyet demek, 
bizim için Mustafa Kemal 
Atatürk’tür.

Cumhuriyetimizin 100. yılını 
gururla, coşkuyla, yürekten 
kutlarken; ikinci yüzyılımızda 
yeniden kuruluş ruhu ile 
üreterek, emanetimizi büyüterek, 
geliştirerek, muasır medeniyetler 
seviyesine ulaşmayı, siyasi, 
ekonomik bir güç olarak takip 
eden değil, takip edilen olmayı, 
Türkiye yüzyılı dedirtecek bir 
başarıyı yakalamayı, atalarımıza 
borçluyuz. Cumhuriyet ve Atatürk 
yolunda tek yürek olduğumuz 
sürece başarmamamız için 
hiçbir sebep yoktur.

Ortadoğu coğrafyasının 
da, Cumhuriyetimizin ışığından 
aydınlanmasını, masum 
insanların kan ve gözyaşı yerine 
huzur ve mutlulukla yaşama 
hakkına kavuşmalarını, Batının 
da sürece olumlu katkı koyarak 
barışın galip gelmesini, gönülden 
diliyorum. Yaşasın Cumhuriyet! 
Yaşasın Türkiye Cumhuriyeti!
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar, Cumhuriyet’in 
100’üncü yılına ulaşmanın 
kıvancını yaşadığını 
belirterek “100’üncü yılında 
Cumhuriyet’in geldiği nokta 
ile ne kadar gurur duysak 
azdır. 21’inci yüzyıl ilerlerken 
sahip olduğumuz kuşakların, 
Atatürk’ün vizyonunun 
gerektirdiği bilinç ve 
dinamizme sahip olduğuna 
yürekten inanıyorum” dedi.

Türkiye Cumhuriyeti’nin 
kuruluşunun 100’üncü 
yılı nedeniyle bir mesaj 
yayınlayan Başkan 
Yorgancılar, Kurtuluş 
Savaşıyla erişilen askeri 
bağımsızlığı ekonomik ve siyasi 
bağımsızlıkla taçlandırarak 
Türkiye’nin modern dünya 
ligine yükselmesini sağlayan 
en eşsiz devrim olan 
Cumhuriyetimizin birinci asrını 
tamamlamanın haklı gururunu 
yaşadığını söyledi.

Örnek gösterilen konum
Türkiye Cumhuriyeti’nin 

100’üncü yılına ulaşmasının 
ülkemiz için büyük bir gurur 
ve mutluluk vesilesi olduğunu 
belirten Yorgancılar, “Bu 
önemli kilometre taşına 
tanıklık edebiliyor olmanın 
verdiği kıvancın yanında, 
milletimiz adına da büyük bir 
esenlik hissiyatı içindeyim. 
Tam 100 yıl önce, 29 Ekim 
1923’te tarihimize kazınan 
bu büyük devrim, eğitim ve 
bilim başta olmak üzere, 

pek çok alanda dünyanın 
gerisinde kalan, hasta adam 
olarak anılan milletimizi 
yeni bir kimlikle, küresel 
ligde hak ettiği yere taşıdı. 
Bu yeni Cumhuriyet kimliği; 
insanımıza eğitimden, adalete 
bilimden, kültür-sanata, 
insan haklarından, kadın-
erkek eşitliğine ve çok daha 
fazlasına kadar, vatandaş ve 
toplum bilinci aşıladı. Yok oldu 
gözüyle bakılırken kısa süre 
içerisinde küllerinden doğan 
bu Cumhuriyet toplumu, 
başarılarıyla uzun yıllar tüm 
dünyanın örnek gösterdiği bir 
konuma erişti” dedi.

“Yorulmadan 
çalışıyoruz”
Ulu önder Mustafa Kemal 

Atatürk başta olmak üzere, 
eşsiz Cumhuriyet devrimini 
tarihimize kazandırarak 
bize miras bırakan tüm 

atalarımızı şükranla ve 
gururla andığını ifade eden 
Yorgancılar, “Bu dinamizme 
nasıl ulaşacağımızın 
ve onu nasıl muhafaza 
edeceğimizin formülünü ise, 
Cumhuriyetimizin Kurucusu, 
Ulu Önderimiz Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk bizlere 
bizzat vermektedir. O, şöyle 
demektedir: ‘Dinlenmemek 
üzere yürümeye karar 
verenler, asla ve asla 
yorulmazlar. Türk Gençliği 
bu gayeye, bizim yüksek 
idealimize durmadan ve 
yorulmadan yürüyecektir.’ 
O yüzden hiç durmadan, 
dinlenmeden Cumhuriyet 
idealinin yolunda yürümek 

için motive olup çalışıyoruz. 
Bir günümüzü, bir saatimizi, 
bir dakikamızı bile boşa 
harcamıyoruz. Atatürk’ümüzün 
kalkınmanın yolu olarak 
bizlere tevdi ettiği SANAYİ ve 
ÜRETİM vazifemizi ifa ederken 
başardığımız her teknolojik 
yenilikte, üstesinden geldiğimiz 
her zorlukta, ürettiğimiz 
yerli ve milli her üründe bu 
bilinçle ve bu motivasyonla 
hareket ediyoruz. Türkiye 
Cumhuriyeti’nin 100. yılında 
toplumumuzun her kesiminin 
hatırlaması gereken nokta da 
budur” diye konuştu.

“Yapacak 
çok işimiz var”
Toplumsal, politik, ekonomik 

ve kültürel boyutları ile 
Cumhuriyet’in 100’üncü 
yılında tam anlamıyla istenen 
bir seviyede olduğunun da 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar:
“100’ÜNCÜ YILDA TEK BİR ŞEYE 

İHTİYACIMIZ VAR, ÇALIŞKAN OLMAK”
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elbette söylenemeyeceğini 
dile getiren Yorgancılar, “Daha 
yapacak çok işimizin, kat 
edecek çok yolumuzun olduğu 
aşikardır. Ülkemizin bulunduğu 
coğrafya itibariyle enerji, milli 
savunma, tarım ve gıda gibi 
sektörler başta olmak üzere 
tam bağımsız, kendine yeten 
ve fazlasını sürdürülebilir 
biçimde ihraç edebilen, bu 
şekilde büyüme ve sürekli 
istihdam potansiyelini 
yaratabilmiş, üretime dayanan 
bir ekonomik şablona sahip 
olmak zorundayız. Özellikle 
enerji konusundaki dış kaynak 
bağımlılığımız, kronik bir 
cari açık durumunu ortaya 
çıkardığı gibi, uluslararası 
siyasi gelişmelere dayalı 
olarak maliyetleri oldukça 
değişken ve öngörülemez 
bir hale getirmektedir. Bunun 
önüne geçmenin tek yolu, en 
az kendimize yetecek ölçekte 
ihtiyaç duyduğumuz enerjiyi 
yerli kaynaklarla üretebilmektir. 
Cumhuriyet’in 100. yılında en 
önemli vizyonlarımızdan biri bu 
olmalıdır” ifadesini kullandı.

“Atatürk’ten 
ilham alıyoruz”
Türkiye Cumhuriyeti’nin 

100 yıl içinde çok önemli bir 
noktaya ve çok yüksek bir 
seviyeye geldiğini belirten 
Yorgancılar, “100’üncü yılda 
yapmamız gerekenleri ortaya 

koyarken Ulu Önderimiz Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ten 
ilham almaktayız. O, 
Cumhuriyet’in 10’uncu yılındaki 
nutkunda nasıl ‘Yaptıklarımızı 
asla kafi göremeyiz’ demişse, 
biz de 100’üncü yılda aynısını 
söylüyoruz: ‘Geçen zamana 
nispetle, daha çok çalışacağız. 
Daha az zamanda, daha 
büyük işler başaracağız. Bunda 
da muvaffak olacağımıza 
şüphem yoktur.’ Geldiğimiz 
noktada Cumhuriyetimiz 
ile iftihar ediyoruz. Daha 
çok ilerlememiz gereken 
alanların yanında kültürde, 
sanatta, sporda, ekonomide, 
genç girişimcilerimiz içinde, 
bilim insanlarımız arasında 
Atatürk’ün bize miras bıraktığı 
Cumhuriyet ve medeniyet 
vizyonunun hakkını veren, 
O’nun ruhunu şad eden 
ve bizlerin de göğsümüzü 
kabartan çok kıymetli kuşaklar 
yetişmiş durumdadır. Bilim 
insanlarımız DNA hücrelerinin 
onarımının yolunu bulurken 
sanatçılarımızın performansları 
dünya çapında alkışlanmakta, 
kadın sporcularımızın 
mücadelesi, centilmenliği 
ve başarısı göğsümüzü 
kabartmaktadır. Çağdaş 
Türkiye Cumhuriyeti’ni 
kuran Mustafa Kemal 
Atatürk’ün vizyonu ve mirası, 
bu başarılarla karşılığını 
bulmaktadır” dedi.

Ata’mızın yolunda...
“100’üncü yılında 

Cumhuriyet’in geldiği nokta 
ile ne kadar gurur duysak 
azdır” diyen Yorgancılar şöyle 
konuştu:

“21’inci yüzyıl ilerlerken 
sahip olduğumuz kuşakların, 
Atatürk’ün vizyonunun 
gerektirdiği bilinç ve 
dinamizme sahip olduğuna 
yürekten inanıyorum. Ve 
Ata’mızın veciz sözlerinden 
birini hatırlatmak istiyorum: 
‘Yalnız tek bir şeye ihtiyacımız 
vardır, çalışkan olmak. Servet 
ve onun tabii neticesi olan 
refah ve saadet yalnız ve 
ancak çalışkanların hakkıdır.’ 
Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılında, Ulu Önderimiz Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ü, 
onunla birlikte Cumhuriyet’in 
kurulmasında emeği geçmiş 
yol arkadaşlarını, bu yolda 
canını vatanı ve milleti 
için feda eden tüm yiğit 
şehitlerimizi, Cumhuriyet’in 
100. yılına selametle ulaşması 
yolunda şehit düşmüş tüm 
kahramanlarımızı rahmet 
ve şükranla anıyorum. Ve 
onlara, nice asırlar boyunca 
Cumhuriyetimizin payidar 
kalması için, Ata’mızın vizyonu 
ve yolunda, şevk ve güç ile 
çalışmaya devam edeceğimizi 
vurgulamak istiyorum.  
Cumhuriyetimizin 100. yılı kutlu 
olsun. Nice 100 yıllara.”
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılına ulaşmanın mutluluğunu yaşıyoruz. 100 yıldır olduğu gibi bugün de 
sanayiciler olarak ülkemizin kalkınması için elimizden gelen gayreti gösteriyoruz 
ve göstereceğiz. Cumhuriyetimiz için yorulmadan çalışmaya ve üretmeye 

devam edeceğiz” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100’üncü kuruluş 

yıldönümünü düzenlenen 
Cumhuriyet Balosu ile kutladı. 
Büyük coşkuya sahne olan 
baloya EBSO Yönetim Kurulu, 
Meclis, Disiplin ve Yüksek 
İstişare Kurulu Üyeleri ile İzmir 
Valisi Dr. Süleyman Elban, İzmir 
Cumhuriyet Başsavcısı Fahri 
Mutlu Tosun ve İzmir Emniyet 

Müdürü Cel Sel ile askeri ve 
mülki erkan katılım gösterdi.

“En anlamlı 
organizasyon”
EBSO Meclis Başkanı 

H. İbrahim Gökçüoğlu, 
“Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yıl dönümünü karşılıyor 
olmanın heyecanı ve gururu 
içerisindeyiz. Cumhuriyet 
sadece bağımsızlık değil, 

hasta adam olarak anılan bir 
milletin demokrasi, adalet, 
insan hakları, kadın erkek 
eşitliği üzerinde, küllerinden 
doğuşudur. Cumhuriyetin 
aydınlığıyla kendini yeniden 
var eden ülkemiz, kısa 
süre içerisinde tüm bu 
kazanımlarıyla kendini modern 
dünya ligine taşımayı başardı. 
Dünyanın en büyük yirmi 
ekonomisinden biri oldu. Bu 

EBSO’nun düzenlediği baloda CumhuriyetimizinEBSO’nun düzenlediği baloda Cumhuriyetimizin
100’üncü yılının coşkusu yaşandı100’üncü yılının coşkusu yaşandı

“CUMHURİYETİMİZ İÇİN “CUMHURİYETİMİZ İÇİN 
YORULMADAN ÇALIŞMAYA VE YORULMADAN ÇALIŞMAYA VE 
ÜRETMEYE DEVAM EDECEĞİZ”ÜRETMEYE DEVAM EDECEĞİZ”

GÜNDEM

Cumhuriyetin 100’üncü Yıl Pastası, protokolün de katılımlarıyla sanatçı Candan Erçetin tarafından kesildi.Cumhuriyetin 100’üncü Yıl Pastası, protokolün de katılımlarıyla sanatçı Candan Erçetin tarafından kesildi.
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başarıda biz sanayicilerin de 
önemli sorumlulukları ve başat 
bir rolü oldu. Çünkü, Atatürk’ün 
‘Siyasi, askeri zaferler ne kadar 
büyük olursa olsunlar, iktisadi 
zaferlerle desteklenmezse 
payidar olamaz, az zamanda 
söner’ sözünü kendimize 
rehber edindik. İşte Odamız 
da, söz konusu iktisadi zaferi 
hayat gayesi olarak belirleyen 
sanayiciler sayesinde 
doğdu ve bugünlere ulaştı. 
Bu vesileyle Cumhuriyet 
Bayramımızı kutlayarak, 100 yıl 
önce Cumhuriyet’i vatanımıza 
kazandıran başta ulu önder 
Mustafa Kemal Atatürk ve 

dava arkadaşları olmak üzere, 
tüm şehit ve gazilerimizi 
minnetle anıyorum” dedi.

“Hem kazanım, 
hem emanet”
Yaşanan zorluklar karşısında 

umutsuzluğa kapılma gibi 
bir lüksün bulunmadığını 
ifade eden Gökçüoğlu, 
“Cumhuriyet’in sadece bir 
kazanım değil, çok önemli 
bir emanet olduğunu da, 
hiçbirimizin ama en çok 
da gençlerimizin bir an bile 
unutmaması gerekiyor. Son 
yıllarda hem dünyada hem 
de ülkemizde birbiri ardına 
yaşanan zorluklar hepimizin 
malumu. Bu zorluklar hepimizi 
yoruyor, belki de pek çok 
gencimizi umutsuzluğa 
sürükleyebiliyor. Ancak, bizim 
umutsuzluğa kapılmak gibi 
bir lüksümüz yok, hele ki, onca 
zorluk altında ülkemizi işgalden 
kurtarmayı başaran ve 
Cumhuriyeti kuran atalarımızı 
düşündüğümüzde, hiç yok. Bu 
doğrultuda, Cumhuriyetimizin 
asıl bekçisi ve koruyucuları 
gençlerimizle el ele, ikinci 
asrımıza kararlılıkla yürümemizi 
temenni ediyorum” diye 
konuştu. 

“Destansı bir serüven”
EBSO Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar ise 
konuşmasında Cumhuriyet’in 
‘laiklik, sosyal devlet anlayışı, 
hukuk, barış, birey ve toplum’ 
kelimelerinin tamamını içinde 
barındıran bir olgu olduğunu 
dile getirdi.

Türkiye Cumhuriyeti’nin 
kuruluşunun destansı bir 
serüven olduğunu vurgulayan 
Başkan Yorgancılar, 
“Samsun’da başlayan Kurtuluş 
Savaşı’mız, üç yılı aşkın 
süren İstiklal Mücadelemizin 
ardından İzmir’in kurtuluşu 
ile zafere ulaşmıştır.                          



10 EKİM 2023

Bu süreçte vatanımızın kurtulması için binlerce şehit 
verdik. Cumhuriyetimizin 100. yılını kutladığımız bu özel 
buluşmada  ben, tüm şehitlerimizin ve gazilerimizin 
önünde saygı ve minnetle eğiliyorum. Onlar bize çok 
ama çok önemli kazanımlar bıraktılar” dedi.

“EBSO, Cumhuriyetimizin kazanımıdır”
Söz konusu kazanımların saymakla bitirilemeyeceğini 

ifade eden Yorgancılar, “Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
70 yıllık köklü bir kurum olarak Cumhuriyetimizin bir 
kazanımıdır. Mevcut Yönetim Kurulumuz, Meclisimiz, 
organ üyelerimiz, bizlerden önce görev yapmış olan 
Geçmiş Dönem Başkanlarımız , Meclis Üyelerimiz, organ 
üyelerimiz, Cumhuriyetin kazanımlarına sıkı sıkıya 
bağlı bir şekilde burada görev yaptılar ve bugünlere 
geldik. Hepsine şükranlarımı sunuyorum. Bizim 
hedefimiz ve amacımız da bu bayrağı devraldığımız 
gibi çocuklarımıza ve torunlarımıza devretmektir. 

Düzenlenen baloda sanatçılar Hakan Aysev ve Candan Erçetin sahne alarak EBSO üyesi sanayicilerin Düzenlenen baloda sanatçılar Hakan Aysev ve Candan Erçetin sahne alarak EBSO üyesi sanayicilerin 
Cumhuriyet coşkusuna ortak oldular.Cumhuriyet coşkusuna ortak oldular.

GÜNDEM
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Bizim yüzüncü yılın sonunda 
bu bayrağı çocuklarımıza 
devrettiğimiz gibi, onlar da 
ikinci yüzyılın sonunda kendi 
çocuklarına devredecekler” 
diye konuştu.

“Yorulmadan 
çalışacağız”
Atatürk’ün büyük bir askeri 

ve siyasi deha olduğunu 
ve dünya tarihinde eşsiz bir 
devlet adamı olarak anıldığını 
vurgulayan Yorgancılar, 
“O kadar büyük bir deha ki, 
‘Yurtta sulh cihanda sulh’ 
demiş. Bugün ülkemizin dört 
bir yanında otuz yıldır süren 
savaşlar var. Bu savaşların 
sonunda insanlar ölüyor 
ve kazanan da olmuyor. 
Silahlar satılıyor ama galip 
yok. Barışın olmadığı yerde 
başarının da hiçbir zaman 
olmadığını görüyoruz. Savaş, 
fakirleşmekten başka bir 
sonuç doğurmuyor. Atatürk 
barışın ardından eğitime de 
çok büyük önem veren bir 
lider. Eğitim o kadar önemlidir 
ki, iyi eğitilmiş toplumlarda 

kişi başına düşen milli geliri 
ve yaşam standartlarını 
gördükçe, cehalet karanlığının 
içinde yaşayan toplumların 
durumunu daha iyi idrak 
edebiliyoruz. Atatürk’ün bir 
diğer önem verdiği konu 
da kadınlardır. Şu anda 
bu salonda bulunanların 
ve ötesinde toplumumuzu 
oluşturan bireylerin yarısı 
kadınlardan oluşuyor. 
O, kadınlar için ‘Yerlerde 
sürüklenmeye değil, omuzlar 

üzerinde göklere yükselmeye 
layıksınız’ demiştir. Bu 
nedenle toplumsal hayatta 
ve karar alıcı mercilerde 
kadınların daha fazla 
var olması için hepimiz 
elimizden geleni yapmalıyız. 
Atatürk, askeri zaferlerin 
iktisadi alanda kazanılacak 
zaferlerle tamamlanmaması 
durumunda bir anlamının 
kalmayacağını belirterek 
ekonomiye verdiği önemi 
ortaya koymuştur ve 

EBSO’nun Cumhuriyetin 100’üncü Yılı balosunun konuklarını Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve EBSO’nun Cumhuriyetin 100’üncü Yılı balosunun konuklarını Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ile eşleri karşıladı.Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ile eşleri karşıladı.
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Cumhuriyetin ilanından 
önce İktisat Kongresi’ni de 
bu şehirde, İzmir’imizde 
düzenlemiştir. Bu kongrenin 
amacı istişare ve ortak akıl 
ile doğruyu bulmak ve ülke 
ekonomisini şekillendirmektir. 
Biz de bugün hep beraber 
ülkemizin kalkınması için 
elimizden gelen gayreti 
gösteriyoruz ve göstereceğiz. 
Cumhuriyetimiz için 
yorulmadan çalışmaya ve 
üretmeye devam edeceğiz” 
ifadesini kullandı.

“Umudumuzu 
yitirmeyeceğiz”
Bugün yaşanan 

olumsuzlukların, Atatürk’ün 
kurtuluş mücadelesini verdiği 
dönemdeki olumsuz koşullarla 
karşılaştırılamayacağını 
belirten Başkan Yorgancılar, 
“Gün geliyor, yurt içinde ve yurt 
dışında çok çeşitli olaylarla 
karşı karşıya kalabiliyoruz. Terör 
saldırıları yaşıyoruz, doğal 
afetler yaşıyoruz, ülkemizin 
bulunduğu coğrafyada 
savaşlar ve çatışmalar 
yaşanıyor. Atatürk’ümüz 
çok daha olumsuz 
koşullar altında kurtuluş 
mücadelesini yürütürken 
şunu söylemiştir: 
‘Umutsuz durumlar 
yoktur, umutsuz insanlar 
vardır; ben hiçbir zaman 
umudumu yitirmedim.’ Bu 
sözlerle hepinizi sevgi ve 
saygılarımla selamlıyorum. 
Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılı kutlu ve mutlu olsun” 
diye konuştu.

“Sanayiciler gece 
gündüz çalışıyor”
Geceye katılan İzmir 

Valisi Dr. Süleyman 
Elban da EBSO üyelerinin 
Cumhuriyet kazanımlarını 
çok iyi bildiklerini 

belirterek “Bu güzel baloyu 
düzenlediği için Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na teşekkür 
ediyorum. Cumhuriyetimizin 
kurulmasından bu yana 
bir asrı deviriyoruz. Bugün 
burada bulunan sizler, 
Cumhuriyetimizin değerlerinin 
ne anlama geldiğini çok iyi 

biliyorsunuz. Cumhuriyetimizi 
kuran güzel Atatürk, her 
alanda topyekun kalkınmayı 
şiar edinmiştir. Bu şiarın nihai 
hedefi olarak da muasır 
medeniyetler seviyesine 
ulaşmayı belirlemiştir. Siz 
sanayiciler, bu hedefe 
ulaşabilmek adına gecenizi 

gündüzünüze katıyorsunuz. 
Cumhuriyetimizin 
100’üncü yılını bir kez daha 
kutluyorum. Bu güzel 
güne ulaşabilmemiz 
için, başta Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk ve silah 
arkadaşları olmak üzere 
emek veren ve canını feda 
eden tüm şehitlerimizi 
rahmet ve minnetle 
anıyorum. Vefat etmiş 
gazilerimize rahmet, 
aramızda olanlara da 
uzun ömürler diliyorum. 
Başta Sayın Ender 
Yorgancılar olmak üzere 
bu güzel organizasyonun 
hayata geçmesinde 
emeği olan herkese de 
teşekkürlerimi sunuyorum” 
ifadesini kullandı.
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Savunma Sanayi Meclisi Toplantısı, TOBB 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar başkanlığında gerçekleştirildi.

TOBB Savunma Sanayi Meclisi 
Toplantısı, Yorgancılar 

Başkanlığında gerçekleştirildi

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Türkiye Savunma 
Sanayi Meclisi Toplantısı; 

TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar 
başkanlığında, Yönetim 

Kurulu Üyeleri Mehmet 
Büyüksimitci, Seyit Ardıç ve 
sektör temsilcilerinin katılımıyla 
gerçekleştirildi.

TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ender Yorgancılar 
açılış konuşmasında savunma 
sanayi sektörünün Türkiye’nin 

en önemli sektörlerinin başında 
geldiğini belirterek Meclisin 
önemine vurgu yaptı.

Toplantıda sektörün 
gündemindeki gelişmeler ile 
sanayicilerin mevcut konuları 
ve çözüm süreçleri hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İstanbul 

Sanayi Odası tarafından 
açıklanan 2022 yılı Türkiye’nin 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
çalışması içerisinde 80 EBSO 
Üyesi firmanın bulunduğunu 
söyledi.

“Sanayi, 
büyümenin itici gücü”
Geçtiğimiz yıl söz konusu 

listede 74 EBSO Üyesinin yer 
aldığını belirten Yorgancılar, 
“Merkezi İstanbul, Ankara 
veya başka şehirlerde olup, 
aynı zamanda üretimleri 
İzmir’de olduğu için üyemiz 
olan firmalar bu sayıya dahil 
edilmiştir. 2022 yılı 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu’nun yaklaşık 
yüzde 16’sını EBSO Üyesi firmalar 
oluşturmaktadır. Yani, her 16 
büyük firmadan biri Odamızın 
üyesidir. EBSO’nun ilk 100 listesine 
giren firmaların 39 tanesi de 
500 büyük listesine girmeyi 
başarmıştır. 100 Büyük firma ile 
500 Büyük firmanın verilerinden 
yola çıkarak;  2022 yılında yüzde 
5,5 büyüyen ülkemizin en büyük 
itici gücünün sanayi olduğu bir 
kez daha teyit edilmiştir” dedi.

Pandemi süreciyle birlikte 
içerde ve dışarda Türk sanayi 
ürünlerine talebin artmasının 
üretimi ve ihracatı olumlu 
etkilediğini ifade eden Başkan 
Yorgancılar, “Yüksek enflasyon, 
kur dalgalanmalarının etkisi ile iç 
talebin öne çekilmesi, firmaların 
performansında ana etken 
olmuştur. Sonuçta 100 büyük 

firmada üretimden satışlar 
yüzde 148 artarken 500 büyük 
firmada da yüzde119 artmıştır. 
Bununla birlikte ihracatçılara 
yönelik düzenlemeler ve kur 
baskısı altında dahi 100 büyük 
firmanın ihracatı yüzde 19,8, 
500 büyük firmanın da yüzde 14 
oranında artmıştır” diye konuştu.

Finansmana erişim
Ortaya çıkan bilançonun 

detaylarına ilişkin bilgi veren 
Yorgancılar, “100 büyük 
firmanın borçları yüzde 44,6; 
500 büyük firmanın yüzde 
67 oranında daha yavaş 
artarken, özkaynak artışının 100 
büyük firmada yüzde 220; 500 
büyük firmada da yüzde 123 
düzeyinde seyretmesi olumlu 
bir göstergedir. Bununla birlikte 
satış karlılığı uzun yıllar sonra 
100 büyük firmada yüzde 9,9’a 
ulaşırken, 500 büyük firmada 
yüzde 9,5 seviyesinden yüzde 
9,3’e gerilemiştir. 2022 yılında, 
özellikle 100 büyük firmamız, 

kaynakların verimli kullanılması 
sürecini daha başarılı 
yönetmiştir. 2022 yılının ikinci 
yarısından itibaren finansman 
temininde yaşanan kısıtlar ve 
yüksek maliyetler borç/özkaynak 
oranına doğrudan yansımış, 
100 büyük firma için oran yüzde 
206’ya, 500 büyük firmada da 
yüzde 179’a kadar gerilemiştir. 
Finansman giderlerinin faaliyet 
karı içindeki payı 100 büyük 
firmada yüzde 73’lerden yüzde 
25’e, 500 büyük firmada yüzde 
61’den yüzde 41’lere gerilemiştir. 
Bu durum yapısal iyileşmeden 
çok konjonktürel bir sonuçtur. 
Çünkü faaliyet karlarının artması 
yanında hem reel kredi faizlerinin 
negatif olması, hem de kredi 
kullanımındaki güçlüklerin dış 
finansman kullanımındaki 
artışı sınırlandırdığı bir dönem 
söz konusu olmuştur” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar, Ar-ge 
harcamalarının üretimden 
satışlar içindeki payının 500 
büyük firmada binde 36’ya 
gerilerken, 100 Büyük firmada 
da binde 16’lar seviyesini 
koruduğunu vurgulayarak “Ne 
yazık ki, üretim ve ihracat artmış 
olsa da, firmalarımız gerek 
mali kırılganlıkları ve gerekse 
belirsizlik ortamında Ar-Ge’ye 
yeterince kaynak ayıramamıştır. 
Firmalarımızın ısrarla talep 
ettiği, gündemden düşmeyen 
devreden KDV; bir önceki yıla 
göre 100 büyük firmamızda 
yüzde 118 artarken, 500 büyük 
firmada da yüzde 107 artmıştır” 
dedi.

“TÜRKİYE’NİN 500 BÜYÜK SANAYİ KURULUŞU 
İÇİNDE 80 EBSO ÜYESİ FİRMA YER ALDI”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “2022 yılı 500 Büyük Sanayi Kuruluşu’nun yaklaşık 
yüzde 16’sını EBSO Üyesi firmalar oluşturmaktadır. Küreselleşmenin yerini bloklaşmaya bıraktığı, 
küresel ticaretin daraldığı, yüksek enflasyonun ana sorun olduğu, AB’nin yavaşladığı bir ortamda 
gerek 100 büyük, gerekse 500 büyük firmamızın performansı, Türk sanayicisinin dinamizmini ve 

zorluklarla mücadele etme gücünü göstermesi açısından çok büyük umut vermektedir” dedi.
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Birinci 500 Büyük 
Kuruluş Sıra No: 500 BÜYÜK LİSTEYE GİREN 

EBSO ÜYESİ FİRMALAR2022 2021

1 1 TÜPRAŞ-Türkiye Petrol Rafinerileri A.Ş.
2 3 Star Rafineri A.Ş.

25 15 PETKİM Petrokimya Holding A.Ş.
27 33 Aygaz A.Ş.
29 27 Sarkuysan Elektrolitik Bakır San. ve Tic. A.Ş.
31 25 Eti Bakır A.Ş.
42 37 İzmir Demir Çelik Sanayi A.Ş.
60 63 Coca-Cola İçecek A.Ş.
66 66 Abalıoğlu Yağ San. ve Tic. A.Ş.
70 77 SÜTAŞ Süt Ürünleri A.Ş.
72 67 Philip Morris Tütün Mamulleri San. ve Tic. A.Ş.
73 91 OYAK Çimento Fabrikaları A.Ş.
76 86 İpragaz A.Ş.
81 88 Bunge Gıda San. ve Tic. A.Ş.
84 76 Ravago Petrokimya Üretim A.Ş.
88 80 Banvit Bandırma Vitaminli Yem Sanayi A.Ş.
90 93 Abalıoğlu Lezita Gıda Sanayi A.Ş.
92 102 Kocaer Çelik San. ve Tic. A.Ş.

101 171 Mondi Turkey Oluklu Mukavva Kağıt ve 
Ambalaj Sanayi A.Ş.

102 175 Akçansa Çimento San. ve Tic. A.Ş.
112 131 Tarım Kredi Yem San. ve Tic. A.Ş.

116 125 Hidromek-Hidrolik ve Mekanik Makina İmalat 
San. ve Tic. A.Ş.

122 101 JTI Tütün Ürünleri Sanayi A.Ş.
123 137 Gübre Fabrikaları T.A.Ş.
124 149 Kardemir Çelik Sanayi A.Ş.
131 135 BMC Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.
134 97 Özkan Demir Çelik Sanayi A.Ş.
137 121 Makine ve Kimya Endüstrisi A.Ş.
146 398 İzdemir Enerji Elektrik Üretim A.Ş.
151 142 Namet Gıda San. ve Tic. A.Ş.

164 261 Doğuş Çay ve Gıda Maddeleri Üretim 
Pazarlama İth. İhr. A.Ş.

165 156 Pınar Süt Mamülleri Sanayii A.Ş.
167 174 Abalıoğlu Yem Sanayi A.Ş.

172 - -
174 224 CMS Jant ve Makina Sanayii A.Ş.
180 207 Memişoğlu Tarım Ürünleri Ticaret Ltd. Şti.
186 164 Korozo Ambalaj San. ve Tic. A.Ş.
187 152 Polibak Plastik Film San. ve Tic. A.Ş.
191 350 Umur Basım San. ve Tic. A.Ş.
197 234 Türk Tuborg Bira ve Malt Sanayi A.Ş.

Birinci 500 Büyük 
Kuruluş Sıra No: 500 BÜYÜK LİSTEYE GİREN 

EBSO ÜYESİ FİRMALAR2022 2021

198 228 Has Çelik San. ve Tic. A.Ş.
203 151 C.P. Standart Gıda San. ve Tic. A.Ş.

207 250 Keskinoğlu Tavukçuluk ve Damızlık İşletmeleri 
San. Tic. A.Ş.

220 255 Anadolu Efes Biracılık ve Malt Sanayii A.Ş.
245 219 DYO Boya Fabrikaları San. ve Tic. A.Ş.
253 210 Ege Profil Tic. ve San. A.Ş.
256 478 Tukaş Gıda San. ve Tic. A.Ş.
266 275 Sofra Yemek Üretim ve Hizmet A.Ş.
268 288 Hugo Boss Tekstil Sanayii Ltd. Şti.
275 259 Akdeniz Chemson Kimya San. ve Tic. A.Ş.
277 315 CMS Jant Sanayi A.Ş.
282 294 Kansai Altan Boya San. ve Tic. A.Ş.
312 185 Ege Çelik Endüstrisi San. ve Tic. A.Ş.
332 425 İmbat Madencilik Enerji Turizm San. ve Tic. A.Ş.
341 371 Er Yem Gıda Tarım Ürünleri San. ve Tic. A.Ş.
346 303 Ağır Haddecilik A.Ş.
356 370 Üniteks Tekstil Gıda San. Dış Tic. A.Ş.
365 414 Tat Gıda Sanayi A.Ş.

366 278 Ateş Çelik İnşaat Taahhüt Proje Mühendislik 
San. ve Tic. A.Ş.

369 405 Yorglass Cam San. ve Tic. A.Ş.

372 400 Sun Chemical Matbaa Mürekkepleri ve 
Gereçleri San. ve Tic. A.Ş.

375 - Kayseri Metal Center San. ve Tic. A.Ş.
381 312 Sun Tekstil San. ve Tic. A.Ş.
384 - Verde Yağ Besin Maddeleri San. ve Tic. A.Ş.
417 470 Cevher Jant Sanayii A.Ş.
424 423 Ege Endüstri ve Ticaret A.Ş.
431 - Europap Tezol Kağıt San. ve Tic. A.Ş.
438 460 TYH Uluslararası Tekstil Pazarlama San. ve Tic. A.Ş.
445 - Abalıoğlu Balık ve Gıda Ürünleri A.Ş.
450 - Ve-Ge Hassas Kağıt ve Yapıştırıcı Bant San. ve Tic. A.Ş.
455 482 Özerdem Mensucat San. ve Tic. A.Ş.
457 477 Bak Ambalaj San. ve Tic. A.Ş.
472 - Ege Seramik San. ve Tic. A.Ş.

484 432 Pınar Entegre Et ve Un Sanayii A.Ş.
488 390 Çekok Gıda San. ve Tic. A.Ş.
489 - TARFAŞ Tarımsal Faaliyetler Üretim San. ve Tic. A.Ş.

490 - Agrobest Grup Tarım İlaçları Tohumculuk İmalat İth. 
İhr. San. ve Tic. A.Ş.

491 - Dimes Gıda San. ve Tic. A.Ş.
494 - Sarıgözoğlu Hidrolik Makina ve Kalıp San. ve Tic. A.Ş.
496 - Has Çelik ve Halat San. Tic. A.Ş.

TÜRKİYE’NİN 500 BÜYÜK SANAYİ KURULUŞU 
İÇİNDEKİ EBSO ÜYESİ FİRMALAR:

Mevcut küresel koşullar 
içinde Türk sanayicisinin ortaya 
koyduğu performansın takdire 
değer olduğunu ifade eden 
Yorgancılar şunları söyledi:

“Küreselleşmenin yerini 
bloklaşmaya bıraktığı, küresel 

ticaretin daraldığı, yüksek 
enflasyonun ana sorun olduğu, 
AB’nin yavaşladığı bir ortamda; 
gerek 100 büyük gerekse 500 
büyük firmamızın performansı, 
Türk sanayicisinin dinamizmini 
ve zorluklarla mücadele etme 

gücünü göstermesi açısından 
çok büyük umut vermektedir. 
Listeye giren her bir firmamızı 
tebrik ediyor, ülkeye olan 
katkılarının üretimlerinin, 
karlarının artarak devamını 
diliyorum.”
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, TOBB Yönetim 
Kurulu Başkanı M. Rifat 

Hisarcıklıoğlu başkanlığında ve 
TOBB Yönetim Kurulu Üyeleri ile 
birlikte, ikili görüşmeler ve bir 
dizi temaslar için Brüksel’e gitti.

TOBB Heyeti ilk olarak, 
Türkiye’nin NATO Daimi 
Temsilcisi Büyükelçi Zeki 

Levent Gümrükçü’ye hayırlı 
olsun ziyaretinde bulundu. 
Görüşmede Doğu Avrupa ve 
Doğu Akdeniz bölgelerinde 
yaşanan süreçler ve Türkiye-
NATO ilişkileri ile bölgesel 
çatışmaların ekonomilere olası 

TOBB Yönetim Kurulu Brüksel’de 
temaslarda bulundu



17EKİM 2023

etkileri konuşuldu.
Heyet, Gümrükçü’nün 

ardından Türkiye’nin Brüksel 
Büyükelçisi Bekir Uysal’ı ziyaret 
etti. Görüşmede Türkiye - 
Belçika iktisadi ve ticari ilişkileri 
ve Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Brüksel Temsilciliğinin 
faaliyetleri değerlendirildi.

TOBB heyeti, temaslar 
kapsamında Türkiye’nin 
Brüksel Büyükelçiliği ve 
Egmont Uluslararası İlişkiler 
Kraliyet Enstitüsü tarafından 
düzenlenen “Cumhuriyetimizin 
100. ve Türkiye-Belçika İşgücü 
Anlaşmasının İmzalanışının 60. 
Yıldönümü Konferansı”na da 
katıldı.

İkinci Dünya Savaşı 
sonrasında Avrupa’da ve 
küresel ekonomik yapıda 
yaşanan dönüşümün 
Türkiye ekonomisi ile Türkiye-
Avrupa ilişkilerine etkilerinin 

konuşulduğu toplantıda göç 
konusu, dijital dönüşüm ve 
Türkiye-AB ilişkileri hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Heyet, Avrupa Birliği 
Nezdinde Türkiye Cumhuriyeti 
Daimi Temsilcisi Faruk 
Kaymakçı’yı da ziyaret 
etti. Görüşmede Gümrük 

Birliği Anlaşması’nın revize 
edilmesine duyulan ihtiyaç 
dile getirilirken vize konusu, 
sınırda karbon düzenlemesi 
mekanizmasının etkileri, 
bölgesel gelişmeler ve 
Türkiye-Avrupa Birliği 
ilişkileri konularında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

GÜNDEM

Yorgancılar, Hisarcıklıoğlu’nu 
tebrik etti
115 ülkenin odalarını bir çatı altında birleştiren Dünya 
Odalar Federasyonu’nun Başkanlığı’na Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu seçildi. Altı aday arasında en yüksek oyu 
alan Hisarcıklıoğlu’nu tebrik eden TOBB Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Türk iş dünyasını uluslararası arenada en 
üst düzeylerde başarıyla temsil eden Birlik Başkanımız 
Sayın M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nu, Dünya Odalar Federasyonu 
Başkanlığı’na seçilmesi nedeniyle gönülden kutluyor, üstün 
başarılarının devamını diliyorum” dedi.
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İzmir Cumhuriyet 
Başsavcısı Fahri 
Mutlu Tosun, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu 
ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar’a 
nezaket ziyaretinde 
bulundu.

İzmir Cumhuriyet Başsavcısı Tosun’dan ziyaret

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun 
Başkanlığında gerçekleştirilen 
Ege Bölgesi İstişare 
Toplantısı’na katıldı. 
Toplantıda sektörel ve 
bölgesel gelişmelerin yanı 
sıra Oda ve Borsaların hizmet 
kalitesini artırma konusunda 
görüş alışverişinde bulunuldu.

Yorgancılar, TOBB Ege Bölgesi İstişare Toplantısı’na katıldı

MHP İzmir İl Başkanı Şahin’den ziyaret
Milliyetçi Hareket Partisi İzmir İl Başkanı Veysel Şahin ve İl Yönetim Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti.

GÜNDEM
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Karadağ Cumhuriyeti’nin Ankara 
Büyükelçisi Perisa Kastratoviç, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti.
Türkiye ile Karadağ Cumhuriyeti’nin köklü 

bir geçmişe dayanan ilişkileri bulunduğuna 
dikkat çeken Başkan Yorgancılar, “Ekonomik 
ilişkilerin gelişimi açısından Serbest Ticaret 
Anlaşmalarını çok değerli buluyoruz. Türkiye 
ve Karadağ arasında var olan Serbest 
Ticaret Anlaşması da 200 milyon dolarlar 
seviyesinde bulunan ikili ticaret hacmimizi 
daha da üst seviyelere çıkarmak adına 
önemli bir fırsat sunuyor. Bu fırsatı her iki 
ülkenin yatırımcıların değerlendirebilmesi 
için üzerimize düşeni yapmaya hazırız. 
Birlikte yapılabilecek bir çalışmayla öncelikli 
sektörleri belirleyebiliriz” dedi.

Konuk Büyükelçi Kastratoviç de Karadağ ve 
Türkiye arasındaki ticaretin 2022 yılında önemli 
bir sıçrama gösterdiğini söyledi. Kastroviç, “Sayın 
Başkanın ifade ettiği gibi ülkelerimiz arasında 

Serbest Ticaret Anlaşması, Ekonomik İşbirliği 
Anlaşması ve Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve 
Korunması Anlaşması gibi önemli düzenlemeler 
yürürlükte bulunuyor. Yani yol hazır, bize de 
karşılıklı yatırımlarla bu yolda ilerlemek düşüyor” 
diye konuştu.

“Türkiye ve Karadağ arasındaki 
mevcut STA, ticaret hacmini 

artırmak adına önemli bir fırsat”

İzmir Valisi Elban, EBSO’yu ziyaret etti
İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı ziyaret etti. EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Meclis Başkanlık Divanı Katip Üyesi ve Yönetim Kurulu Üyelerinin de bulunduğu görüşmede 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, EBSO üyesi sanayicilerin konularını Vali Elban ile paylaştı. 
İzmir’de Gıda İhtisas Organize Sanayi Bölgesi kurulmasına ilişkin yapılan ön çalışmayı da sunan Başkan 

Yorgancılar, Vali Elban’a ilgi ve sonuç odaklı yaklaşımları nedeniyle teşekkür etti.

GÜNDEM
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Yorgancılar’dan üç ülkeye davet: 
“Siz isteyin biz üretelim”

Litvanya, Polonya ve 
Ukrayna Büyükelçilerini 
bir arada ağırlayan EBSO 

Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Ülkelerimiz, karşılıklı 
ticaret için büyük bir potansiyel 
vaat etmektedir. Zira hem 
Litvanya’nın, hem Polonya’nın 
ve hem de Ukrayna’nın talep 
ettiği ürünlerin büyük bir 
kısmını İzmirli sanayiciler olarak 
üretmekteyiz. Siz isteyin biz 
en uygun şartlarda üretmeye 
hazırız. İzmir ayrıca, yatırımcılar 
için de benzersiz avantajlara 
sahip bir şehir” dedi.

Litvanya’nın Ankara 
Büyükelçisi Ricardas 
Degutis, Polonya’nın Ankara 
Büyükelçisi Maciej Przemyslaw 
ve Ukrayna’nın Ankara 
Büyükelçisi Vasyl Bodnar, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası (EBSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti.

Özellikle son dönemde 
yaşanan gelişmelerle mevcut 
önemi daha da artan Doğu 
Avrupa ve Baltık Denizi 
hattının üç önemli devletinin 

değerli temsilcilerini bir arada 
ağırlıyor olmaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getiren 
Başkan Yorgancılar, “Pandemi 
sonrasında kuzeyden güneye 
ve batıdan doğuya Avrupa’yı 
saran istikrarsız süreçler 
içinde ticari ve ekonomik 
ilişkilerimizi artırmak adına 
çabalıyor olmamız çok 
önemli. Zaten askeri ve siyasi 
anlaşmazlıklar, ancak güçlü 
ekonomik ilişkiler ile aşılabiliyor. 
Ülkelerimiz, karşılıklı ticaret 
için büyük bir potansiyel 
vaat etmektedir. Zira hem 
Litvanya’nın, hem Polonya’nın 
ve hem de Ukrayna’nın 
talep ettiği ürünlerin büyük 
bir kısmını İzmirli sanayiciler 
olarak üretmekteyiz. Bize 
gereken başta yazılım gibi 
hizmet ve diğer ürünlerde de 
ülkeleriniz belirli bir seviyeye 
gelmiş durumda. Dolayısıyla 
işbirliğimizi artırmamızın çok 
verimli çıktıları olacağı ortada” 
dedi.

Büyükelçilere İzmir’in 
ekonomik yapısı ve üretim 

potansiyeli ile EBSO’nun 
dinamik rolünü anlatan bir 
sunum yapan Yorgancılar, 
“Gördüğünüz gibi İzmir çok 
geniş bir üretim yelpazesine 
sahip. Ayrıca sahip olduğu 
limanları ile giderek artan direkt 
uçuşlar ve Doğu Akdeniz ile 
Balkan bölgelerine hakimiyeti, 
İzmir’e benzersiz bir lojistik 
avantaj sağlıyor. Şimdi bu 
avantaj, yapımı süren Çandarlı 
Limanı ve Kemalpaşa Lojistik 
Köy ile daha da pekişecek. 
Sayıları giderek artan 
organize sanayi bölgelerimiz 
ve serbest bölgelerimiz ile 
dış ticaret fazlası veren, net 
ihracatçı konumda bir kent 
durumundayız. Sahip olduğu 
insan kaynağı, akademik 
kurumları, tarihten miras aldığı 
liman kenti özelliği ve bunun 
getirdiği dışa açık kültürel yapı, 
İzmir’i ideal bir yatırım şehri 
yapmaktadır” diye konuştu.

Ukrayna’nın Ankara 
Büyükelçisi Vasyl Bodnar ise 
Ukrayna, Polonya ve Litvanya 
ülkelerinin temsilcileri olarak 
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EBSO’da olmaktan duydukları 
memnuniyeti dile getirdi. Ticari 
ilişkileri ilerletmek adına üç 
ülkenin büyükelçileri olarak 
İzmirli sanayicilerle işbirliği 
olanaklarını geliştirmek 
istediklerini belirten Bodnar, 
“Ülkemizde devam etmekte 
olan savaş sürecine rağmen 
ekonomik ilişkilerimizi 
daha da ilerletmek adına 
çalışmaktayız. Tahıl koridoru 
ve kriz diplomasisi konusunda 
Türkiye’nin duruşunu ve 
yaptıklarını takdir etmekteyiz” 
ifadesini kullandı.

Polonya’nın Ankara 
Büyükelçisi Maciej Przemyslaw 
da İzmir’de olmaktan 
duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek “Pandemi dolayısıyla 

dış ticaretimize ilişkin rakamlar 
istenen seviyenin oldukça 
altına düşmüş durumda. 
Ticaretimiz geliştikçe rakamlar 
da elbet yükselecek. İzmir, 
ifade ettiğiniz avantajlardan 
yola çıkarak bu gelişimin ve 
atılımın başlayacağı şehir 
olmak için çok müsait. İlave 
hamleler ile taşımacılık 
kapasitesinin artırılmasının da 
ciddi bir fark yaratacağına 
inanıyorum” dedi.

Temmuz ayında Başkan 
Yorgancılar’ı İzmir’de 
ziyaret ettiklerini ve EBSO 
ile Vilnius Ticaret, Sanayi ve 
Zanaatkarlar Odası arasında 
ekonomik ve ticari ilişkilerin 
gelişimine katkı koyacak 
olan İşbirliği Protokolü’nü 

imzaladıklarını hatırlatan 
Litvanya’nın Ankara Büyükelçisi 
Ricardas Degutis ise “Şimdi 
de Polonya’nın Lublin 
kenti ile ilgili ortak bir proje 
hazırlığı içindeyiz. Gelinen 
noktada bölgesel işbirliklerini 
geliştirmek, sadece ilgili bölge 
için, geniş bir coğrafi alanda 
ticari faydalar sağlıyor. Baltık 
havzası ve Doğu Avrupa, 
güneyde Karadeniz ekonomik 
alanı ve Türkiye ile Akdeniz 
bölgesine ulaşan hatta 
ticareti ve sözünü ettiğimiz 
ekonomik işbirliğini geliştirmek 
gerekiyor. Sayın Yorgancılar’a 
bu anlamdaki kavrayışı ve 
destekleyici tavrı nedeniyle 
teşekkür ediyorum” ifadesini 
kullandı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası, Türkiye’nin yerli 
ve milli otomobili olan TOGG aracını teslim 
aldı. EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, yerli ve milli otomobil TOGG’un 
ilk sürüşünü TOBB Yönetim Kurulu Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile birlikte yaptı. Milli 
üretim aracın teslimatının gerçekleşmesi 
ile ilgili duygularını dile getiren Başkan 
Yorgancılar, “Cumhurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan başta olmak 
üzere TOBB Yönetim Kurulu Başkanımız 
Sayın M. Rifat Hisarcıklıoğlu, dört sektör 

devi girişimcilerimiz ve tüm emeği 
geçenlere, ortaya koydukları vizyon ve 
yarattıkları değer için teşekkür ediyor, tekrar 
kutluyorum” diye konuştu.

EBSO, TOGG otomobilini teslim aldı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Çiğli 
Havaalanı'nda gerçekleştirilen dünyanın 
en büyük teknoloji festivali Teknofest’i 
ziyaret etti. Havacılık ve savunma 
alanındaki teknolojilerin sergilendiği festival 
alanında incelemelerde bulunan Başkan 
Yorgancılar, “Burada beş gün gençlerimizin, 
çocuklarımızın bünyelerinde inovasyon ve 
girişimcilik tohumlarının atılıyor olmasını 
görmekten mutluluk duyuyorum. Dünyanın 
en büyük teknoloji festivali Teknofest, 
geleceğimizin öncüleri gençlerimize ilham 
kaynağı oluyor” diye konuştu.

Teknofest İzmir’i 1,1 milyon kişinin ziyaret 
ettiği belirtildi. 125 paydaş kurumun 
katkılarıyla düzenlenen etkinlik kapsamında 
gösteriler, söyleşiler ve konserler 
düzenlendi.

“Teknofest, geleceğimizin öncüleri “Teknofest, geleceğimizin öncüleri 
gençlerimize ilham kaynağı oluyor”gençlerimize ilham kaynağı oluyor”
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 66’ncı sektör meclisi olarak kurulan TOBB Türkiye Özel Güvenlik 
Hizmetleri Meclisinin ilk toplantısı, TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi. Kamu, sivil toplum 
kuruluşları ve özel sektör temsilcilerinin katılımlarıyla gerçekleşen toplantıda konuşan Başkan 
Yorgancılar, sektörde 350 bin kişinin istihdam edildiği belirterek TOBB Türkiye Özel Güvenlik Hizmetleri 

Meclisi’ne yapacağı çalışmalarda başarılar diledi.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, reeskont 
kredilerinde finansman 
maliyetinin düşürülmesi 
kararını memnuniyetle 
karşıladığını belirterek 
konunun çözümünün 
sağlanması dolayısıyla 
Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz’a teşekkür 
etti. Sosyal medya hesabından açıklama yapan Yorgancılar, “Uzun süredir talep 
ettiğimiz, son olarak Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sayın Cevdet Yılmaz’a takdim ettiğimiz 
dosyada sunduğumuz, reeskont kredilerinde finansman maliyetinin düşürülmesi kararını 
memnuniyetle karşıladık. Üretim ve ihracatın desteklenmesine dönük yaklaşımları nedeniyle 
Sayın Yılmaz’a, Merkez Bankası Başkanımız Sayın Hafize Gaye Erkan’a ve emeği geçen 
herkese teşekkür ediyorum” ifadesini kullandı.

TOBB Türkiye Özel Güvenlik Hizmetleri Meclisi, 
Yorgancılar Başkanlığında toplandı

Yorgancılar’dan reeskont kredileri teşekkürü
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ın annesi Sabiha 
Yorgancılar, 26 Eylül Salı günü hayata gözlerini 
yumdu. Türkiye’nin duayen sanayicilerinden 
merhum İsmet Yorgancılar’ın eşi olan Sabiha 
Yorgancılar, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Semavi Yorgancılar ve 
Gülfem Perçin’in annesiydi.

Sabiha Yorgancılar’ın cenazesi, 27 Eylül 
günü Bostanlı Beşikçioğlu Camii’nde kılınan 
namazın ardından Soğukkuyu Mezarlığı’nda 
toprağa verildi.

Sabiha Yorgancılar’a Allah’tan rahmet, 
ailesine ve sevenlerine başsağlığı diliyoruz.

EBSO Yönetim
Kurulu Başkanı
Ender Yorgancılar’ın 
annesi Sabiha 
Yorgancılar vefat etti

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret 
ederek taziye dileklerini iletti. 
Ziyarete TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi ve İzmir Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Işınsu 
Kestelli, İzmir Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Özgener, İZTO Meclis 
Başkanı Selami Özpoyraz 
ve İTB Meclis Başkanı Ömer 
Gökhan Tuncer ile EBSO, İZTO 
ve İTB Yönetim Kurulu Üyeleri 
katıldı.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu’ndan 
Yorgancılar’a taziye ziyareti
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Türkiye 
Odalar ve 
Borsalar Birliği 
Yönetim 
Kurulu Başkan 
Yardımcıları 
İstanbul Ticaret 
Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ali Kopuz ve 
Samsun Ticaret 
ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki 
Murzioğlu ile Samsun Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Sinan Çakır, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret ederek taziye dileklerini ilettiler.

GÜNDEM

Kopuz, Murzioğlu ve Çakır’dan taziye ziyareti

AliAli
KopuzKopuz

ZekiZeki
MurzioğluMurzioğlu

SinanSinan
ÇakırÇakır

Aydın Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Maraş ve Denizli Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Kasapoğlu, Yorgancılar’ı ziyaret etti

Aydın Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Gökhan Maraş 
ve Denizli Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Selim 
Kasapoğlu, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Annesinin vefatı nedeniyle 
Başkan Yorgancılar’a taziyelerini 
ilettikleri görüşmede, bölge 
ekonomisine ilişkin konuların da 
değerlendirildi. 

Antakya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Hikmet Çinçin, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’a 

taziye dileklerini iletirken, görüşmede Şubat 
ayında Kahramanmaraş merkezli olarak yaşanan 
depremlerin ardından bölgenin durumuna ilişkin 
paylaşımlarda ve değerlendirmelerde bulunuldu.

Antakya TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Çinçin, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti
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İEKKK toplantısında kent ekonomisi konuşuldu
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, İzmir Ekonomik Kalkınma ve 
Koordinasyon Kurulu’nun Eylül ayı toplantısına katıldı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu 
ve Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas Demirkalkan, bu yıl 6’ncısı 
düzenlenen Fashion Prime Tekstil, Hazır Giyim Tedarikçileri ve 

Teknolojileri Fuarı'nın açılış törenine katıldı.
Törenin açılış konuşmasını gerçekleştiren EBSO Yönetim Kurulu 

Üyesi Demirkalkan, tekstil sektörünün İzmir için tarihsel bir öneme 
sahip olduğunu söyledi.

Demirkalkan, “Kentimizin ve bölgemizin geçmişten bu yana 
kilit sektörlerinin başında gelen tekstil sektörümüz ihracat ve 
istihdamın artırılmasında önemli bir paya sahiptir. Sektör, 
İzmir’imizin net ihracatçı olmasında da başat rol oynamaktadır. 
Özelikle geçtiğimiz seneden bu yana döviz kurundan, sürekli 
değiştirilen mevzuat ve düzenlemelere kadar birçok zorlukla 
mücadele etmek zorunda kalan, maliyet baskısından sağlıklı 
fiyatlandırma yapamaz duruma gelen ihracatçılarımız açısından 
bu fuarlar, motivasyon açısından çok değerlidir” diye konuştu.

“Fuarlar önemli motivasyon kaynağı”
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EMO İzmir Şubesi ile işbirliği olanakları değerlendirildi
Elektrik Mühendisleri Odası (EMO) İzmir Şubesi Yönetim Kurulu Başkanı Özgür Tamer ve 

Yönetim Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hakan Ürün’ün ev sahipliğinde gerçekleşen görüşmede kurumlar arası 

işbirliği olanakları değerlendirildi.
EMO İzmir Şubesi Yönetim Kurulu Başkanı Tamer, Elektrik Mühendisleri Odası İzmir Şubesi 

tarafından 1-2-3 Kasım 2023 tarihlerinde Tepekule Kongre ve Sergi Merkezi’nde yedinci kez 
düzenlenecek olan Elektrik Tesisleri Ulusal Kongre ve Sergisi hakkında bilgi vererek EBSO 

Üyesi sanayicileri etkinliğe davet etti.

Hindistan’ın İstanbul 
Başkonsolosu Mijito Vinito, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı 

ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş’ın 
ağırladığı Başkonsolos Vinito, 
görüşmede İzmir’in pek çok 
sektörde üretim yapan dinamik bir 
kent olduğunu belirterek Hindistan 
ile mevcut ticari ilişkilerin daha da 
geliştirilebilmesi adına iki ülkenin 
yatırımcılarının bir araya gelmesi 
için gerekli girişimleri yapmaya 
hazır olduklarını söyledi.

Ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti belirten EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş ise İzmir’in yatırım 
avantajları hakkında Başkonsolos 
Vinito’ya bilgi aktarımında bulundu.

Hindistan Başkonsolosu Vinito’dan 
karşılıklı yatırım daveti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yenilenebilir Enerji ve Enerji 
Verimliliği Çalışma Grubu 

ile Enerji ve Tesisatı Sanayi 
Meslek Komitesi tarafından 
“Enerji Piyasaları ve Mevzuatı 
Bilgilendirme Toplantısı” 
düzenlendi. 

EBSO Yenilenebilir Enerji ve 
Enerji Verimliliği Çalışma Grubu 
ile Enerji ve Tesisatı Sanayi 
Meslek Komitesi Başkanı Özkan 
Mucuk’un moderatörlüğünde 
gerçekleşen ve sanayicilerin 
yoğun ilgi gösterdiği toplantıda 
Enerji Piyasası Denetleme 
Kurumu Elektrik Piyasası Dairesi 
Başkanı Deniz Daştan, EBSO 
üyelerine mevzuattaki son 
gelişmelere ilişkin bilgi verdi ve 
soruları yanıtladı.

Teşvikler artmalı
Toplantının açılış 

konuşmasını yapan EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 
küresel çapta yaşanan enerji 
darboğazı ve iklim krizi gibi 
olaylar sebebiyle enerji arz 
güvenliğinin dünya gündemin 
en önemli konularından biri 
haline geldiğini söyledi.

Rusya-Ukrayna Savaşı gibi 
gelişmelerin enerjide kendi 
kendine yeterli olmanın bir 
güvenlik meselesi olduğunu 
gösterdiğini belirten Akdaş, 
“Yaşanan gelişmeler, bir bütün 
halinde enerji piyasalarında 
ve özellikle mevzuat 
açısından sık sık değişikliklerle 
karşılaşmamıza sebep 
oluyor. Enerji dönüşümü, iş 
mevzuatında çok ciddi bir yer 
tutmaya başladı. Sürdürülebilir 
gelecek için yenilenebilir 

enerjiye, yenilenebilir enerji 
içinde de özellikle güneş ve 
rüzgar enerjisine özel önem 
veriyoruz. Diğer taraftan, Yeşil 
Mutabakat düzenlemeleri 
kapsamında, karbon salınımı 
sınırlandırmayan ülkelerin 
yakın gelecekte, ticaret 
yapamayacak duruma 
düşmesi söz konusu. Buna 
istinaden EBSO olarak Türkiye 
ekonomisinin geleceği 
açısından sürdürülebilir 
üretim için yenilenebilir enerji 
potansiyelimizden daha fazla 
yararlanmamız gerektiğinin 
altını her platformda çizmeye 
özen gösterdik. GES ve RES 
yatırımlarında ithalat ve 
vergi konularında teşvik ve 
muafiyetlerin artırılması, 
gümrük vergisi ve anti-
damping gibi ek maliyet 
uygulamalarının kaldırılması 
veya düşürülmesi, uzun vade, 
düşük maliyetli finansman ve 
arazi tahsisinin sağlanması, 
sanayicinin yapacağı öz 
tüketim ve yenilenebilir 
enerji yatırımlarında proje 

onay ve izin süreçlerinin 
kolaylaştırılması, mümkünse 
yüksek güçlü tip projeler 
oluşturarak prosedür sürecinin 
minimuma indirilmesi gibi 
desteklere ihtiyaç duyuyoruz. 
Enerjinin milli bir mesele 
olduğunun unutulmaması 
gerekiyor” dedi.

Wenergy fuarına davet
Toplantının açılışında 

konuşan EBSO Yenilenebilir 
Enerji ve Enerji Verimliliği 
Çalışma Grubu ve 49’uncu 
Grup Enerji ve Tesisatı Sanayi 
Meslek Komitesi Başkanı Özkan 
Mucuk ise kamu tarafından 
hazırlanan mevzuatlara 
göre enerji temin edebilecek 
veya üretim yapabilecek 
özel sektörün karşılaştığı 
soruların cevabını aramak 
ve özel sektörü kamu ile 
buluşturmak amacıyla 
toplantıyı düzenlediklerini 
söyledi. Mucuk, tüm sanayicileri 
9-11 Mayıs 2024 tarihinde ikinci 
kez gerçekleştirilecek olan 
Wenergy fuarına davet etti.

EBSO Üyesi Sanayiciler, enerji piyasası 
mevzuatı hakkında bilgilendirildi
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Daştan, sanayicileri 
bilgilendirdi
Konuşmaların ardından 

söz alan Enerji Piyasası 
Denetleme Kurumu 
Elektrik Piyasası Dairesi 
Başkanı Deniz Daştan, 
6446 sayılı Elektrik Piyasası 
Kanunu başta olmak 
üzere elektrik piyasasına 
ilişkin mevzuat hakkında 
EBSO üyesi sanayicileri 
bilgilendiren bir sunum 
gerçekleştirdi. Elektrik 
piyasasına ilişkin genel 
verileri paylaşan Daştan, 
sanayicileri yakından 
ilgilendiren lisanssız üretim 
konusunda bilgiler vererek Ege 
Bölgesi’nin genel görünümünü 
ortaya koydu ve bir gelecek 
projeksiyonu çizdi. 

Daştan’ın sunumuna 
yoğun ilgi gösteren EBSO üyesi 
sanayiciler, biyokütle, güneş, 
hidroelektrik, rüzgar, termik 
ve jeotermal olmak üzere 
kaynak türlerine göre lisanslı 

kurulu güç miktarı, İzmir’in 
rüzgar potansiyeli ve Elektrik 
Piyasasında Lisanssız Elektrik 
Üretim Yönetmeliği konularında 
bilgi sahibi oldular.

Kapasite durum 
raporları paylaşılacak
Daştan, 2023 yılı Ekim 

ayı itibariyle TEİAŞ, dağıtım 
şirketleri ve Organize Sanayi 
Bölgeleri tarafından kapasite 

durum raporlarının 
yayımlanmaya 
başlanacağını ve 
başvuruların elektronik 
ortamda yapılacağını 
ifade etti. 2023-2032 talep 
tahmini hakkında da bilgi 
veren Daştan, tahminlerin 
elektrik tüketiminin 
artacağı yönünde 
olacağını vurguladı.

Daştan, Avrupa Yeşil 
Mutabakatı nedeniyle 
hidrojenin önem 
kazandığını belirtirken, 
Türkiye’nin de konuyla ilgili 
çalışmalarını hızlandırdığını 

belirterek İzmir’in 1.668 MWe 
kapasite ile Ege Bölgesi’nde 
rüzgar enerjisi alanında birinci il 
olduğunu ifade etti.

Daştan, 2022’deki yeni 
yönetmelik ve mahsuplaşma 
ile ilgili sıkıntılar başta olmak 
üzere EBSO üyesi sanayicilerin 
ve organize sanayi bölgesi 
temsilcilerinin sorularını 
yanıtladı.

Azerbaycan’ın Türkiye’deki 
Ticaret Temsilcisi Tamerlan 
Taghiyev, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nı ziyaret etti. EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş’ın 
ev sahipliğinde gerçekleşen 
görüşmede Taghiyev, 
Azerbaycan’ın başta petrokimya 
olmak üzere tekstil, tarımsal 
sanayi ve inşaat sektörlerinde 
taşıdığı potansiyel hakkında bilgi 
verdi. Akdaş ise İzmir’in mevcut 
potansiyeli ile Azerbaycanlı 
yatırımcılar için sunduğu 
olanaklar hakkında bilgi 
aktarımında bulundu.

Ziyarette EBSO Üyesi 
sanayiciler ile Azerbaycanlı 
yatırımcıların bir araya 
gelebilmesi için yapılabilecek 

ortak girişimler hakkında fikir 
alışverişinde bulunuldu.

Ziyaretin devamında, işbirliği 
olanaklarının somutlaştırılması 
için çevrimiçi olarak 
gerçekleştirilen ikinci toplantıda 
ise tekstil sektörüne dönük 
çalışma yapılması kararlaştırıldı. 
Çevrimiçi toplantıya katılan 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nın 
Meslek Komiteleri hakkında 
Taghiyev ve Azerbaycanlı 
ticaret heyeti üyelerine 
bilgi verdi. Toplantıda tekstil 
hammaddesi konusunda zengin 
bir ülke olan Azerbaycan’da 
polyester, iplik üretimi ve hazır 
giyim sanayi başta olmak 
üzere çeşitli alanlarda yatırım 

yapılabileceği belirtildi. Türk 
şirketlere bu anlamda gümrük 
vergisi muafiyetleri de dahil 
olmak üzere her tür yardımı 
yapacaklarını ifade eden 
Azerbaycan Ticaret Temsilcisi 
Taghiyev, verdiği destek için Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’na teşekkür 
etti.

Azerbaycan Ticaret Temsilcisi 
Taghiyev, EBSO’yu ziyaret etti
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Belçika’nın Ankara Büyükelçisi 
Paul Huynen ve Belçika’nın 
İzmir Fahri Konsolosu Perihan 

İnci, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş’ın 
ev sahipliğinde gerçekleşen 
görüşmede Türkiye’nin 
Avrupa Birliği Üyeliği süreci ve 
Gümrük Birliği anlaşmasının 
güncellenmesi konuları hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu. 
Akdaş, Belçika’nın İzmir Fahri 
Konsolosluğu görevine atanan 
Perihan İnci’yi tebrik ederek 
başarılar diledi.

Belçika Büyükelçisi Huynen, 
EBSO’yu ziyaret etti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, Yaşar Üniversitesi’nin 
2023-2024 Akademik Yılı Açılış Töreni’ne katıldı.

Ürün, Yaşar Üniversitesi Akademik Yıl 
Açılış Töreni’ne katıldı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meslek Komiteleri Ortak 
Toplantısı, EBSO Yönetim 

Kurulu Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş Başkanlığında 
gerçekleştirildi.

Toplantıda konuşan Akdaş, 
Orta Vadeli Program’da yer 
alan adımların belirlenen 
takvim sürecinde hayata 
geçirilmesinin sanayicilerin 
en büyük temennisi olduğunu 
belirterek, “OVP’de temel 
göstergeler kısmında özellikle 
belirlenen hedefler merakla 
beklenmekte idi. Hedeflerin 
kısmen de olsa daha gerçekçi 
belirlenmiş olması uzmanlarca 
da dile getirildi. 

OECD de son 
açıklamasında, Türkiye için 
2023 büyüme beklentisini 
yükselterek yüzde 4,3 olarak 
revize etti. OVP’de de yüzde 4,4 
olarak hedef açıklandı. Ancak 
enflasyonun bu yapı içerisinde 
yüzde 65’ten 2024 yılı için 
yüzde 33’e nasıl gerileyeceğine 
dair haklı endişeler ve soru 
işaretleri söz konusu olsa 
da genel olarak Programın 
istişare içerisinde hazırlanmış 
olması ve siyasi kararlılık ile 
desteklenmesi önemlidir” dedi.

İzmir Uygulamalı Yetkinlik ve 
Dijital Dönüşüm Merkezi’nde 
(Model Fabrika) yılın ilk 
dokuz aylık bölümünde 103 
Farkındalık Arttırıcı Seminer 
ve altı Öğren Dönüş Programı 
uygulandığı bilgisini veren 
Akdaş, “Halın devam eden 
sekiz Öğren Dönüş Programı 
var. Bakanlığımız ve KOSGEB 
tarafından devreye alınan 
Yalın Olgunluk Değerlendirme 

Analizi programına tüm 
danışmanlarımız akredite oldu. 
İzmir Kalkınma Ajansı ile ortak 
projeler için protokol hazırlıkları 
sürdürülmektedir. Üniversite 
sanayi iş birliği kapsamında 
İzmir Ekonomi Üniversitesi ile 
çalışmalar devam etmektedir. 
Ayrıca; FESTO Manisa’nın 
gerçekleştirdiği Kadınlara 
Yönelik Operatör Programı 
kapsamında 17 kadın çalışan 
ile İzmir Model Fabrika’da 
uygulamalı Ergonomi ve El 
Becerileri Eğitimi tamamlandı. 
Model Fabrika’nın seneye dijital 
desteklerden yararlanacağını 
özellikle vurgulamak isterim” 
diye konuştu.

EBSO’nun projesi olan 
İstihdam, Eğitim veya 
Öğretimde Olmayan 
Gençler İçin İşgücü Piyasası 
Destekleme Programı 
kapsamında 13-30 Ağustos 
tarihleri arasında Almanya’nın 
Stuttgart kentinde bir eğitim 
programı düzenlendiğini dile 
getiren Akdaş, “Bu programa 
15 meslek lisesi öğretmeni, 
Odamız proje çalışanları ve 

İŞKUR ve Meslek Fabrikası’ndan 
temsilciler katıldı. Ayrıca, eğitim 
programı kapsamında önemli 
sanayi kuruluşlarına ziyaretler 
gerçekleştirildi” ifadesini 
kullandı.

EBSO’nun bir diğer projesi 
olan ve Çınarlı Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi 
bünyesinde faaliyete geçen 
Sektörel Yetkinlik Merkezi’nde 
de eğitimlerin devam etmekte 
olduğunu vurgulayan Akdaş, 
“Bugüne kadar öncellikli 
illerden 23, İç Anadolu'dan 80 
ve İzmir'den 15 olmak üzere 118 
öğretmenimiz merkezde eğitim 
almıştır. Bu öğretmenlerimiz, 
sadece teorik eğitim 
almamakta, Model Fabrika 
ve ilgili firmalarda da pratik 
eğitimlerini tamamlamaktadır” 
dedi.

Toplantıda Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği Türk Ticaret 
Merkezleri Genel Müdürü 
Noyan Ciritoğlu da bir sunum 
yaparak Şikago TTM’nin 
sağladığı avantajlar hakkında 
EBSO Üyesi Sanayicilere bilgi 
verdi.

EBSO Meslek Komiteleri Ortak 
Toplantısı gerçekleştirildi
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkan Yardımcısı Işın Yılmaz, Logistech Lojistik, 
Depolama ve Teknolojileri Fuarı’nın Açılış Töreni’ne katıldı. İkincisi düzenlenen fuar, lojistik 

alanında Türkiye’nin önde gelen kuruluşlarını bir araya getirdi.

Lojistik sektörü Logistech fuarında buluştu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Kadınlar Birliği 
Çalışma Grubu tarafından bursiyerler yararına 
düzenlenen söyleşiye gazeteci yazar Aslı Şafak katıldı. 

Konuşmasında Cumhuriyet’in 100’üncü yılında 
kadınların Atatürk sayesinde elde ettiği kazanımların 
önemine vurgu yapan Şafak, kadınların iş hayatı 
ve üretim süreçlerine katılımlarıyla ilgili kişisel 
tecrübelerini aktardı.

Etkinliğin sonunda EBSO Vakfı Kadınlar Birliği Çalışma 
Grubu Başkanı Latife Tezcan, konuk konuşmacı Aslı 
Şafak’a etkinliğin anısına plaket takdim etti.

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği Çalışma Grubu, 
gazeteci Aslı Şafak’ı konuk etti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün, Sa-

nayi ve Teknoloji İşbirliği Kurulu 
(SANTEK) İzmir 2023 toplantısı-
na katıldı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
İTO, İTB, EİB, Ege Üniversitesi ve 
İzmir Yüksek Teknoloji Ensti-
tüsü iş birliğinde, Sanayi ve 
Teknoloji İzmir İl Müdürlüğü 
koordinasyonunda düzenlenen 
ve Sanayi ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Oruç Baba İnan’ın 
katıldığı toplantı, “Dijital Tarım, 
Gıda Sanayisi ve Tarımda Akıllı 
Teknolojiler” temasıyla gerçek-
leştirildi.

“Kaynaklar en etkin 
şekilde kullanılmalı”
Toplantının açılış konuşma-

sını gerçekleştiren EBSO Yöne-
tim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Hakan Ürün, stratejik sektörler 
olan tarım ve gıdada dijital 
dönüşüm süreçlerinin etkin 
biçimde işletilmesinin büyük 
önem taşıdığını söyledi.

Ürün, “Sanayi 4.0 ile başla-
yan süreç dünyayı hızla dö-
nüştürmeye devam ederken, 

her alanda etkisini giderek 
daha güçlü hissettiriyor. Bölge-
miz için stratejik bir sektör olan 
tarım ve gıda sanayisi de bu 
değişimden payını alan sek-
törlerdendir. İklim konusunda 
atılan yeşil dönüşüm adımları-
nın tarım ve gıdada dijital dö-
nüşüm süreçleriyle desteklen-
mesi, bu anlamda kritik öneme 
sahiptir” dedi.

İklim değişikliğinin su başta 
olmak üzere kaynak verimliliği 
konusunu çok daha önemli bir 
noktaya taşıdığını vurgulayan 
Ürün, “Küresel riskler sırala-
masında, iklim değişikliklerinin 
yarattığı risklerin ilk sıraları 

oluşturması; tarımsal üretime 
girdi tedarikinden, üretim çık-
tılarına kadar olumsuz yansı-
ması anlamına gelmektedir. 
O nedenle de, gübreden suya, 
ilaçlamadan enerjiye kadar 
tüm kaynakların en etkin şekil-
de kullanılması, bunun için de 
akıllı teknolojilerden maksimum 
faydalanılması oldukça kritik 
bir süreçtir” diye konuştu.

İnan: “Desteğimiz 
sürecek”
Toplantıda konuşan Sanayi 

ve Teknoloji Bakan Yardım-
cısı Oruç Baba İnan da dijital 
tarıma geçiş süreci ile sana-
yileşme sürecinin önümüzdeki 
dönemde paralel yürüyece-
ğini belirterek “Dünya nüfusu 
geçtiğimiz yüzyılda 1 milyar-
dan 8 milyara çıktı. Yeni tarım 
alanlarının açılması ve traktör 
gibi teknolojiler sayesinde 
gıda konusunda kötü bir sınav 
verilmedi. Devam etmekte olan 
süreci yönetirken Milli Teknoloji 
Hamlesiyle paralel olarak hem 
start-upları, hem yeni teknolo-
jileri destekliyoruz ve bundan 
sonra desteklemeye devam 
edeceğiz” ifadesini kullandı.

İzmir Valisi Dr. Süleyman 
Elban ise dijitalleşmenin tarım-
da üretim planlamasının daha 
etkin yapılabilmesine olanak 
tanıyacağını belirterek “Ne 
ürettiğimizi ne kadar üretti-
ğimizi, ne kadar ürünümüzün 
olduğunu, ne kadarını ihracat 
edeceğimizi önceden bilirsek 
ne alıcı, ne satıcı, ne tüccar ne 
de çiftçi bu konuda zarar gör-
mez” diye konuştu.

SANTEK İzmir 2023 toplantısı 
gerçekleştirildi

“Tarım ve gıda sanayisinde yeşil dönüşüm ve dijital dönüşüm paralel yürümeli”
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GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, İzmir Ticaret Odası 
ve Türkiye Kojenerasyon 
Derneği (KOJENTÜRK) ile Enerji 
Sanayicileri ve İş İnsanları 
Derneği (ENSİA) iş birliğinde ve 
İzmir Kalkınma Ajansı (İZKA), 
İZENERJİ ve ODTÜ GÜNAM 
destekleriyle “Sanayide Güneş 
Enerjisiyle Kojenerasyon 
Konferansı ve Çalıştayı” 
düzenlendi.

EBSO Yenilenebilir Enerji 
ve Enerji Verimliliği Çalışma 
Grubu Başkanı Özkan Mucuk’un 
açılış konuşmasını yaptığı 
toplantıda ODTÜ Öğretim Üyesi 
ve ODAK Birim Koordinatörü 
Doç. Dr. Onur Taylan ve İTÜ 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Üner 
Çolak tarafından konsantre 
güneş enerjisi ile ilgili bilimsel 
çalışmaların anlatıldığı 
sunumlar gerçekleştirildi.

Etkinlikte Teknoloji sağlayıcı 

Absolicon CEO’su Joakim 
Byström ve Yıldız Kazan 
Solar Grup Başkanı Erol 
Köse, yoğunlaştırılmış güneş 
enerjisiyle ilgili teknolojik 
çözümlerini anlatarak örnek 
projelerini katılımcılar ile 
paylaştı. 

Sanayicilerin yatırım finans 
ihtiyacına yönelik olarak GEFF 
Türkiye Finans Başdanışmanı 
Özlem Yakut yenilenebilir 

projelere sağlanan finansman 
çözümlerini ve TRES Enerji Proje 
Yöneticisi Tonay Tütüncüoğlu 
ise kısaca “ESCO” olarak bilinen 
Enerji Performans Sözleşmeleri  
modelini tanıttı.

Sunumların ardından 
programa katılan sektör 
temsilcilerinin katılımıyla yedi 
farklı sektör için oluşturulan 
masalarda çalıştay programı 
gerçekleştirildi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Üyesi Haydar İnaç, EBSO, İZTO ve Türkiye Rüzgar 
Enerjisi Birliği (TÜREB) işbirliğinde gerçekleştirilen 
Türkiye’de Rüzgar Enerjisi Toplantısı’na katıldı. 
EBSO Yenilenebilir Enerji ve Enerji Verimliliği 
Çalışma Grubu Başkanı Özkan Mucuk’un açılış 
konuşmasını yaptığı toplantıda sektörün ve 
EBSO üyesi sanayicilerin konuları değerlendirildi.

Rüzgar enerjisiRüzgar enerjisi
yatırımları değerlendirildiyatırımları değerlendirildi

Sanayide Güneş Enerjisiyle Kojenerasyon 
Konferansı ve Çalıştayı düzenlendi
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş, İzmir 
Vali Yardımcısı 
Hüseyin Karameşe 
Başkanlığında 
gerçekleşen İl 
İstihdam ve Mesleki 
Eğitim Kurulu 
2024 yılı 4’üncü 
toplantısına katıldı. 
Toplantıda yeni 
eğitim döneminde 
İzmir’de bulunan 
mesleki ve teknik 
liselerin bölümlerinde 
okuyan öğrenci 
sayıları ile Türkiye 
İş Kurumu İzmir İl 
Müdürlüğü’nün 
istihdam çalışmaları 
hakkında 
değerlendirmelerde 
bulunuldu.

GÜNDEM

NEETs Projesi değerlendirme 
toplantısı yapıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından yürütülen İstihdam, Eğitim veya Öğretimde Olmayan 
Gençler İçin İşgücü Piyasası Destekleme Programı (NEETs) kapsamında eğitimleri tamamlanan 
mesleki ve teknik lise öğretmenleri, düzenlenen toplantıda bir araya geldi. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş başkanlığında gerçekleşen toplantıda, bir bölümü Almanya’da 

gerçekleşen eğitim sürecinin çıktıları hakkında değerlendirmelerde bulunuldu.

Akdaş, İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu 
toplantısına katıldı
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GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Çevre Çalışma Grubu, 
Eylül ayı toplantısını 

Tire’de gerçekleştirdi ve Tire 
Organize Sanayi Bölgesi’nde 
incelemelerde bulundu. 

Ziyarette yaptığı 
konuşmada bölgeyi uzun 
süredir ziyaret etmek 
istediklerini ifade eden EBSO 
Çevre Çalışma Grubu Başkanı 
Erdoğan Çiçekçi,  Mahalli 
Çevre Kurulu toplantılarında 
sanayi tesislerinde fosil 
yakıt kullanımına ilişkin izin 
verilmesi konusunun gündeme 
geldiğini belirterek, söz konusu 
düzenlemenin sınırda karbon 
düzenleme mekanizmasına 
uyum sürecini olumsuz 
etkileyeceğini söyledi.

Çiçekçi, “Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması, 
Avrupa Yeşil Mutabakatı 

ile konulan sera gazı 
emisyonlarının azaltılması 
hedefine ulaşılması açısından 
temel araçlardan birisidir. 
Bugüne dek Karbon Ayak İzi 
raporlama ihtiyacı duymamış 
ve bu zorunluluğu olmayan 
şirketlerin, Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması 
kapsamında rekabet güçlerini 
kaybetmemek adına hızlı bir 
dönüşüm içerisine girmeleri 
gerekiyor. EBSO, bu dönüşüme 
ilişkin farkındalığı ve doğru 
bilgiyi yaymak adına sürekli 
çalışıyor” dedi.

Tire OSB Bölge Müdürü Oğuz 
Düztaş ise çevreyi korumaya 
yönelik çalışmaları her zaman 
desteklediklerini ifade ederek, 
EBSO Çevre Çalışma Grubu’nu 
ağırlamaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi.

EBSO Çevre Çalışma Grubu 

Üyesi Hakan Tanyeri, Tire 
OSB bünyesinde bulunan 
ve günlük 1000 metreküp 
kapasiteli atıksu arıtma 
tesisi hakkında teknik bilgiler 
paylaştı. Tanyeri ayrıca 
OSB tarafından yürütülen 
Kurumsal Karbon Ayak İzi takip 
çalışmaları, ağaçlandırma 
faaliyetleri, Eko Endüstriyel Park 
dönüşüm çalışmaları ve atıksu 
arıtma tesisinde arıtılmış 
suyun ileri arıtma ile tarımsal 
sulamada kullanılması projesi 
hakkında bilgi paylaşımında 
bulundu. Çalışma Grubu Üyesi 
Figen Akdemir de Yeşil OSB 
Sertifikasyon Sistemi hakkında 
üyelere bilgi verdi.

Toplantının ardından EBSO 
Çevre Çalışma Grubu üyeleri, 
Sütaş ve Enfaş A.Ş. ile Tire 
Arıtma & Biyogaz Tesisine 
teknik ziyaret gerçekleştirdiler.

EBSO Çevre Çalışma Grubu Üyeleri, 
Tire OSB’yi ziyaret etti
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GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Barselona Ticaret Odası 
işbirliğinde, EBSO’nun 

da yürütücüsü olduğu 
Avrupa İşletmeler Ağı projesi 
kapsamında Türk ve İspanyol 
firmaları, İspanya’nın Barselona 
şehrinde ikili iş görüşmeleri 
gerçekleştirdi. Düzenlenen iş 
gezisine EBSO Meclis Başkan 
Yardımcısı Işın Yılmaz ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas 
Demirkalkan da katıldı.

EBSO 14’üncü Grup Dış Giyim 
ve Tekstil Ürünleri Sanayi Meslek 
Komitesi ve 15’inci Grup Giyim 
Eşyası Sanayi Meslek Komitesi 
üyeleri ile katılımcı firmaların 
yer aldığı iş gezisinde Türk 
sanayicilerin ürünleri tanıtıldı ve 
yeni iş bağlantıları kuruldu.

İş gezisi kapsamında Yılmaz, 
Demirkalkan ve katılımcı firma 
temsilcileri Barselona Ticaret 
Odası’nı, Akdeniz'de işbirliğinin 
güçlendirilmesini amaçlayan 
ama Türkiye’nin de üyesi 
olduğu Akdeniz İçin Birlik’i 
(AiB) ve Türkiye’nin Barselona 
Başkonsolosluğu’nu ziyaret etti. 

Gerçekleşen görüşmelerde 
İzmir ve Ege Bölgesi’nin önde 
gelen sektörlerinden olan 
tekstil sektörünün tanıtımı 
yapılarak kurumlar arasında 
gerçekleştirilebilecek 

potansiyel işbirlikleri hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

EBSO öncülüğündeki iş 
gezisine 16 firmadan 29 temsilci 
katıldı ve toplam 174 ikili iş 
görüşmesi gerçekleştirildi.

EBSO öncülüğünde Barselona’ya 
düzenlenen iş gezisinde İzmirli tekstil 

firmaları ikili iş görüşmeleri gerçekleştirdi
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Aytekin Öztaş, 

Bornova Belediyesi tarafından 
düzenlenen ve EBSO’nun da 
bir stant ile katıldığı İstihdam 
Fuarı’nın Açılış Töreni’ne katıldı.

İş arayışında olanların 
firmalar ile buluşturan 
etkinliğin açılış töreninde 
konuşan Öztaş, küresel 
ölçekte ve ülke ölçeğinde 
kendisini gösteren ekonomik 
zorluklara bağlı olarak işsizliğin 
gündemde kalmaya devam 
ettiğini söyledi.

Pek çok sorunda olduğu 
gibi işsizliğin çözümünün 
de eğitim sistemine 
dayandığını vurgulayan 

Öztaş, “Çocuklarımızı daha 
küçük yaşlardan itibaren, 
çağın gereği olan teknoloji 
odağında eğitimle donatmalı 
ve nitelikli istihdama 
uzun yıllar öncesinden 
hazırlamalıyız. Okul sayısını 
artırmaya değil, okulların ve 

eğitimin kalitesini artırmaya 
odaklanmalıyız. Buna yönelik 
olarak İzmir Çınarlı Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi 
bünyesinde kurduğumuz 
Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezi’nde Türkiye’nin 
farklı ilerinden gelen 118 
öğretmenimiz eğitim aldı” 
dedi.

Öztaş, etkinliğe katılan 
gençleri Ege Bölgesi Sanayi 
Odası tarafından “Ne Eğitimde 
Ne İstihdamda Olan Gençler 
İçin İşgücü Piyasası Destek 
Programı” kapsamında 
yürütülen “NEET Makine 
Sektörünü Geleceğe Taşıyor” 
başlıklı projeye katılmaya 
davet etti.

“İşsizlik konusunun temelinde 
eğitim sistemi yatıyor”

GÜNDEM

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
İl Kadın Girişimciler Kurulu ve İl Genç 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi seçimleri 
gerçekleştirildi. Yapılan seçimlerin 
sonucunda TOBB İl Kadın Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi’ne EBSO’yu temsilen Meral 
Sinanoğlu ve Mahmurcan Aslı Akdaş seçildi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
Koordinatör Oda olduğu TOBB İl Genç 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi’ne ise 
EBSO’yu temsilen Can Erdi Kara, Mehmet 
Çağatay Turhan ve Müge Soydan seçildiler.

TOBB İl Kadın ve Genç Girişimciler Kurullarında 
EBSO’yu temsil edecek isimler belirlendi
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Son dönemde iş aleminin ve 
ekonomi yönetiminin gündeminde 
yer alan ve birincisi 2004 yılında 
yapılan enflasyon düzeltmesi, 20 yıl 
sonra yeniden yapılacak. 2023 yılı 
sonu (özel hesap dönemine tabi 
işletmelerde 2024’te biten hesap 
dönemi sonu) bilançolarında yer 
alan (parasal olmayan) varlıklar, 
2024 yılında verilecek yıllık gelir ve 
kurumlar vergisi beyanname verme 
süreleri içinde düzeltilmiş olacaktır. 
Konu ile ilgili VUK tebliğ taslağı, 
18 Ekim 2023 günü Gelir İdaresi 
Başkanlığı web sitesine konulmuş 
olup görüş ve önerilerin 3 Kasım 
2023 tarihine kadar bildirilmesi 
istenmiştir. 2021, 2022 yılları ile 2023 
geçici vergi dönemlerinde yasal 
koşullar oluştuğu halde ertelenen 
enflasyon düzeltmesi, 2024’te 
yapılacaktır.

Herkesin anlayacağı dilden 
söylemek 
gerekirse, 
paramızın 
satınalma 
gücündeki 

değişim (değer kaybı) nedeniyle 
işletmeye kayıtlı varlıkların nominal 
değerlerinin gerçeği yansıtması 
(belli ölçüde) sağlanmış olacaktır. 
İlk enflasyon düzeltmesinin 
yapıldığı 2004 sonrasında geçen 
20 yıllık sürede ÜFE endeksinde 
yaklaşık 24 kat, dolar kurunda ise 
yaklaşık 21 kat artış olduğu dikkate 
alınırsa işletmelerde nominal 
değerleri ile kayıtlı eski varlıkların 
güncel değerlerini yansıtmaktan 
ne kadar uzak olduğu daha iyi 
anlaşılabilecektir. Halka açık şirketler, 
bağımsız denetime tabi şirketler 
ile yeniden değerleme, VUK Geçici 
Madde 31 ve 32’ye göre sürekli ya da 
geçici değerleme yapan şirketlerin 
mali tablolarında yer alan mevcut 
değerlerinin de belli ölçüde gerçeği 
yansıttığı söylenebilir. Düzeltme 
sonrasında, 2024 yılından itibaren 
yapılan değerleme nedeniyle 

ve elden çıkarma halinde; 
vergilendirme ile ilgili 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

20 YIL SONRA İKİNCİ 
ENFLASYON DÜZELTMESİ
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EGE’DEN

hesaplamalarda bu varlıkların 
yeni değerleri esas alınacaktır. 

Yasal düzenlemeler
Enflasyon düzeltmesi 

VUK’nun, “Enflasyon düzeltmesi, 
yeniden değerleme oranı ve 
yeniden değerleme” başlıklı 
Mükerrer Madde 298/A 
fıkrasında düzenlenmiştir. 
Maddenin A/1 bendinde;

“… 1. Kazançlarını bilanço 
esasına göre tespit eden gelir 
ve kurumlar vergisi mükellefleri 
fiyat endeksindeki artışın, içinde 
bulunulan dönem dahil son üç 
hesap döneminde %100’den 
ve içinde bulunulan hesap 
döneminde %10’dan fazla 
olması halinde malî tablolarını 
enflasyon düzeltmesine tâbi 
tutarlar. Enflasyon düzeltmesi 
uygulaması, her iki şartın birlikte 
gerçekleşmemesi halinde 
sona erer…” şeklinde, enflasyon 
düzeltmesinin objektif koşulları 
belirlenmiştir.

Cumhurbaşkanına, kanun 
maddesindeki oranları indirme 
yetkisi verilmiş; artırma yetkisi 
verilmemiştir. Bu nedenle 2021 
yılında enflasyon düzeltmesinin 
yasal koşulları oluşmuş 
olmasına rağmen, 20.01.2022 
tarih ve 7352 sayılı kanunla 
VUK’na eklenen Geçici Madde 
33 ile aşağıdaki düzenleme 
yapılarak 2024 yılına 
ertelenmiştir.

“Geçici vergi dönemleri 
de dahil olmak üzere 2021 
ve 2022 hesap dönemleri 
(kendilerine özel hesap 
dönemi tayin edilenlerde 2022 
ve 2023 yılında biten hesap 
dönemleri itibarıyla) ile 2023 
hesap dönemi geçici vergi 
dönemlerinde mükerrer 298 
inci madde kapsamındaki 
enflasyon düzeltmesine ilişkin 
şartların oluşup oluşmadığına 
bakılmaksızın mali tablolar 
enflasyon düzeltmesine tabi 

tutulmaz. (…) 31.12.2023 tarihli 
mali tablolar, enflasyon 
düzeltmesi şartlarının oluşup 
oluşmadığına bakılmaksızın 
enflasyon düzeltmesine tabi 
tutulur. Yapılan enflasyon 
düzeltmesinden kaynaklanan 
kâr/zarar farkı geçmiş yıllar kâr/
zararı hesabında gösterilir. Bu 
şekilde tespit edilen geçmiş 
yıl kârı vergiye tabi tutulmaz, 
geçmiş yıl zararı zarar olarak 
kabul edilmez.”

Maddedeki düzenlemelerle, 
2021 ve 2022 yılları ile 
2023 yılının geçici vergi 
dönemlerinde enflasyon 
düzeltmesi yapıl(a)mayacağı; 
şartların oluşup oluşmadığına 
bakılmaksızın 2023 yılsonu 
mali tablolarının düzeltileceği 
hükme bağlanmıştır. Madde 
metnine ek olarak, 2023 yılı 
fiyat artışlarına göre enflasyon 
düzeltmesi koşulları da ayrıca 
oluşmuştur. 2024-26 dönemini 
kapsayan Orta Vadeli Program 
ve piyasanın beklentileri 
dikkate alındığında; öyle 
anlaşılıyor ki 2024 ve 2025 yılları 
mali tabloları da (aksine bir 
yasal düzenleme yapılmazsa) 
enflasyon düzeltmesine tabi 
tutulacaktır. 

Değerlendirme 
Enflasyon düzeltmesi 

uygulaması, vergi 
mevzuatımıza 17.12.2003 tarih 
ve 5024 sayılı yasa ile girmiştir. 
VUK’un değerleme bölümünde 
radikal bir düzenleme ile 2004 
yılı başında yürürlüğe girmek 
üzere enflasyon düzeltmesine 
yer verilmiştir. 1970 sonrası 
çift haneli enflasyon yaşayan 
Türkiye ekonomisinde yüksek 
enflasyon serisi 2000’li yılların 
başında da devam etmiştir. 
2003 sonunda, önceki üç yılın 
tefe/üfe oranları toplamı (2001:
%88,6;2002:%30,8;2003:%13,9=)%
133,3 olarak gerçekleşince 5024 

sayılı kanunla getirilen yeni 
düzenleme gereği, 2003 yılı 
sonu mali tabloları 2004 yılında 
enflasyon düzeltmesine tabi 
tutulmuştur. Yasal düzenleme 
yürürlükte kalmaya devam 
etmiş ancak 2020 yılı sonuna 
kadar yasada öngörülen 
koşullar gerçekleşmediği için 
enflasyon düzeltmesi söz 
konusu olmamıştır. 2021 yılı 
sonuna gelindiğinde ise son 
üç yılın üfe oranları (2019:%7,36; 
2020:%25,15; 2021:%79,89) 
toplamı %100’ü aşmış, 2021 yılı 
ÜFE oranı da %10’un üzerinde 
gerçekleşmiş olup 2021 
sonu mali tablolarının 2022 
yılında verilmesi gereken 
yıllık gelir ve kurumlar vergisi 
beyannameleri öncesinde 
düzeltilme zorunluluğu 
doğmuştur. Ancak yukarıda 
belirtilen VUK Geçici Madde 
33 uyarınca; 2021, 2022 yılları 
ile 2023 yılının geçici vergi 
dönemlerinde yasal koşullar 
oluşmasına rağmen enflasyon 
düzeltmesi yapıl(a)mamıştır. 
2022 yılında %97,72 olarak 
gerçekleşen, 2023 sonunda ise 
%50 seviyesinde gerçekleşmesi 
beklenen artış oranı ile birlikte 
son üç yılın ÜFE artış oranları 
toplamı ~%230’a ulaşmış 
olacaktır. 2023 yılsonuna ek 
olarak, 2024-25 yıllarında da 
yapılması beklenen enflasyon 
düzeltmesi işlemleri nedeniyle 
mali müşavirler ve şirketlerin 
mali işler departmanlarında 
çalışanları yoğun bir çalışma 
dönemi beklemektedir. 
Yapılacak düzeltme(ler)le, 
işletmelerin mali tabloları 
daha gerçekçi ve güncel 
değerleri gösterir hale gelirken; 
yüksek enflasyonun yol açtığı 
haksız vergileme yerine 2024 
yılı ilk geçici vergilendirme 
döneminden başlayarak daha 
doğru bir vergilendirme söz 
konusu olabilecektir.
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Giriş
6762 sayılı Türk Ticaret 

Kanunu uyarınca şirketin 
kendi paylarını iktisabı belirli 
istisnai haller haricinde 
yasaktır. 6102 sayılı yeni Türk 
Ticaret Kanunu ise reform 
niteliğinde bir yenilik yaparak 
anonim şirketlerin kendi 
paylarını iktisabı ve rehnini 
bazı şartlara bağlayarak 
mümkün kılmıştır. Ancak bu 
değişiklik kapsamında getirilen 
yeni düzenlemelerden biri 
olan madde 380 ile şirketin, 
üçüncü bir kişiye kendi 
paylarını satın alması için 
avans, ödünç veya teminat 
vermesi yasaklanmaktadır. 
Pay sahipleri kural olarak 
kendi paylarını serbestçe 
devredebilse de devralacak 
kişinin anonim şirketin bizatihi 
kendisinin olması, birtakım 
sorunları ve sınırlamaları da 
beraberinde getirmektedir.

1. MADDE 380’ İN 
GELİŞ NEDENİ
Finansal yardım yasağını 

düzenleyen Yeni TTK’ nın 380. 
maddesinin gerekçesinde 
Avrupa Birliği’nin 77/91 
sayılı şirketlere ilişkin İkinci 
Yönergesi’ nin esas alındığı 
belirtilmektedir. İngiltere’de 
özellikle Birinci Dünya 
Savaşı’ndan sonra kaldıraçlı 
işlemlerle hedef şirketin 
kaynakları kullanılarak hisse 
alımları yapılmış ve 1920-
21’deki büyük ekonomik krizde 
birçok şirket batmıştır. Bu 
gelişme karşısında şirketin 
kendi hisselerinin satın 
alınması için finansman 
sağlaması tehlikeli görülmüş 
ve 1929 yılında kabul edilen 
İngiliz Şirketler Kanunu’na, 
bu tür bir finansman 
yardımlarını yasaklayan 
bir kural konmuştur. Kural 
İngiliz hukukunda bugüne 

dek devam etmiş ve oradan 
AB hukukuna girmiş ve tüm 
AB üyesi ülke hukuklarına 
yayılmıştır.

A. GENEL OLARAK 
Anonim şirketin kendi 

paylarını iktisabını engelleyen 
düzenlemelerin temelinde 
yatan sebep, pay sahiplerinin 
eşit işleme tabi tutulması 
ilkesidir. Söz konusu ilke 
gereğince, pay sahiplerinden 
bir ya da birkaçının payının, 
şirket tarafından iktisabı 
engellenecektir. Türk 
hukukunda, Türk Ticaret 
Kanunu’nun 379. ve 380. 
maddeleri ile anonim 
şirketlerin kendi payını iktisap 
etmeleri yasaklanmıştır. Bu 
yönü ile finansal yardım 
yasağı, hedef şirkette kontrolü 
ele geçirmeye yönelik olsun 
veya olmasın tüm pay 
iktisaplarını ilgilendirmektedir. 

HUKUK

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

Anonim şirketin kendi 
paylarının iktisabı amacıyla 
finansal destek verme yasağı 
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Ayrıca pay edinilmesinin hem 
aslen hem devren iktisap tarzında 
gerçekleşmesi de yasağın 
uygulama alanı içine girmektedir. 
Şirketin kendi paylarını iktisap 
etme yasağı anonim şirketlerde 
sermayenin korunması ilkesi 
kaynaklı olup; işbu kural ile, 
alacaklıların korunması için 
güvence fonu olduğu belirtilen 
sermayenin fiilen azaltılması 
ve şirketin likidite sorunu içine 
girebilmesi gibi ihtimallerin önüne 
geçilmesi amaçlanmaktadır. Türk 
Ticaret Kanunu  çerçevesinde 
kaldıraçlı devralma işlemlerini 
yasaklayan temel hüküm ise; 
“Kanuna Karşı Hile” yi düzenleyen 
380. maddenin 1. fıkrasıdır. İlgili 
hüküm; 

“Paylarının iktisap edilmesi 
amacıyla, şirketin başka bir kişiyle 
yaptığı, konusu avans, ödünç veya 
teminat verilmesi olan hukuki 
işlemler batıldır. Bu butlan hükmü, 
kredi ve finans kurumlarının 
işletme konuları içine giren 
işlemlere ve şirketin veya onun 
bağlı şirketlerinin çalışanlarına, 
şirketin paylarını iktisap 
edebilmeleri için, avans, ödünç 
ve teminat verilmesine ilişkin 
hukuki işlemlere uygulanmaz. 
Ancak, bu istisnai işlemler, şirketin, 
kanuna ve esas sözleşmesine 
göre ayırmak zorunda bulunduğu 
yedek akçeleri azaltıyor veya 
519 uncu maddede düzenlenen 
yedek akçelerin harcanmalarına 
ilişkin kuralları ihlal ediyor ve 
şirketin 520. maddede öngörülen 
yedek akçeyi ayırmasına imkân 
bırakmıyorsa, geçersizdir.” 
şeklinde olup, açıkça hedef 
şirketin kendi paylarının iktisap 
edilebilmesi için üçüncü kişiler 
ile yapılan avans, ödünç veya 
teminat verilmesi işlemlerini batıl 
kılmaktadır. Bu yasak ile anonim 
şirketin paylarını iktisap etmek 
isteyen alıcının, şirketten her türlü 
finansal yardımı almasının önüne 
geçilmesi amaçlanmaktadır. 

B. KALDIRAÇLI 
DEVRALMA SİSTEMİ
Doktrinde finansal yardım 

yasağı; kaldıraçlı devralma 
yasağı olarak da anılmaktadır. 
TTK’de de açıkça düzenlendiği 
üzere, paylarının iktisap edilmesi 
amacıyla, şirketin başka bir 
kişiyle yaptığı, konusu avans, 
ödünç veya teminat verilmesi 
olan hukuki işlemler batıl olmakla 
birlikte, bu butlan hükmünün iki 
istisnası mevcuttur. Bunlardan 
ilki, kredi ve finans kurumlarının 
işletme konuları içine giren 
işlemlerdir. İkincisi ise, şirketin 
veya onun bağlı şirketlerinin 
çalışanlarına, şirketin paylarını 
iktisap edebilmeleri için, avans, 
ödünç ve teminat verilmesine 
ilişkin hukuki işlemlerdir. Bu iki 
işlem türünün varlığı halinde, söz 
konusu işlemlerin geçersizliği 
iddia edilemeyecektir. 

C. KALDIRAÇLI 
DEVRALMA 
SİSTEMLERİNİN AKIBETİ
Finansal yardım yasağına 

ilişkin olarak kanun lafzı 
incelendiğinde; işbu yasağa 
uymaksızın yapılan finansal 
yardım işleminin batıl olacağı 
açıkça anlaşılmaktadır. 
Dolayısıyla, bu kapsamda 
finansman işleminin batıl olması 
sonucunun hedef şirket nezdinde 
iktisap edilen paylar kapsamında 
hangi sonucu doğuracağı 
ise kanun ve yargı kararları 
ile henüz belirlenmemiştir. 
Konuya ilişkin herhangi sarih bir 
mevzuat hükmü bulunmaması 
ve uygulamada ilgili hususun 
henüz yargı kararlarına konu 
edilmemiş olması sebebi ile; 
finansman sağlama işleminin 
butlanın, hisse satın alma 
sözleşmesinin de butlanına 
sebebiyet verip vermeyeceği 
henüz netleştirilmemiş bir 
husustur; nitekim doktrinde de 
borçlandırıcı işlem (teminat 

yolu ile finansman sağlanması) 
ile tasarruf işlemi (hisse 
devri) arasındaki ilişkinin 
bileşik sözleşme ilişkisi olup 
olmadığına ilişkin farklı görüşler 
bulunmaktadır. Pratikte bu 
ayrımın önemi; hisse devrinin 
geçerli olup olmamasının 
belirlenecek olması sebebiyle 
kritik önem arz etmektedir. 
Ancak; finansal yardım 
yasağı hususunun henüz 
uygulamada yüksek yargı 
mercilerinin kararlarına konu 
edilmemiş olması sebebi ile bu 
hususta yeknesak bir sonuca 
varılamamaktadır.  

Doktrin eleştirileri, birleşme 
işlemlerinde finansman 
sorunlarının aşılarak piyasa 
etkinliği yaratan bu işlemlerin 
artırılması gerekliliği ve dünya 
mevzuatının hareket ettiği 
yön ortak değerlendirildiğinde 
ise Türk Hukuku çerçevesinde 
katı bir biçimde düzenlenen 
finansal yardım yasağının 
tamamen kaldırılmasa dahi, 
belirli şartlar çerçevesinde 
hafifletilmesinin faydalı olacağı 
değerlendirilmektedir.

SONUÇ 
Sonuç olarak; kaldıraçlı 

devralma sistemi, özellikle 
Amerika Birleşik Devletleri’nde 
sıklıkla uygulanan; dünya yatırım 
hukukunun kaydığı yön, proje 
finansmanı faaliyetlerinin dünya 
genelindeki artışı ve sistemin 
ekonomik getirileri sebebi ile 
uygulamada sık kullanılan 
bir sistemdir. Finansal yardım 
yasağının koruduğu hukuki 
yararın (şirket sermayesinin 
korunması), ekonomik getiriden 
yüksek olmamasından hareketle, 
yasağı sıkı uygulayan hukuk 
sistemlerinde dahi finansal 
yardım yasağının kapsamı 
daraltılmakta ve kaldıraçlı 
devralma işlemlerine belirli 
şartlarda izin verilmektedir. 
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkan Yardımcısı 
İzzet Şanlı, Eylül ayı Meclis 

toplantısında yaptığı açılış ve 
Başkanlık sunuşlarında, EBSO 
Meclis Başkan Yardımcısı 
olarak Cumhuriyet’in 100. yılını 
da kapsayan bir dönemde 
Meclis Üyelerinin takdiri 
sonucunda görev almanın 
gurur ve mutluluğunu 
yaşadığını belirterek Üyelere 
teşekkürlerini sundu.

100’üncü yıl coşkusu
2022-2026 Meclis 

döneminin ilk yılının 
tamamlandığını hatırlatan 
Şanlı, “Cumhuriyetimizin 
100’üncü yıl dönümünü 
karşılıyor olmanın heyecanını 

yaşıyoruz. Eşsiz bir askeri 
galibiyet elde ettiğimiz 
Kurtuluş Savaşı’nı ve Lozan’da 
elde ettiğimiz politik başarıyı 
29 Ekim 1923’te modern bir 
Cumhuriyetle taçlandırdık. 
Siyasi ve ekonomik bağımsızlık, 
demokrasi, adalet, insan 
hakları ve kadın erkek eşitliği 
üzerinde köklenen Cumhuriyet 
fidanı, gölgesinde hepimizi 
koruyup kollayan asırlık bir 
çınara dönüştü. Bu vesileyle 
Cumhuriyet Bayramımızı 
kutlayarak 100 yıl önce 
Cumhuriyeti vatanımıza 
kazandıran başta ulu önder 
Mustafa Kemal Atatürk ve 
dava arkadaşları olmak üzere 
tüm şehit ve gazilerimizi saygı 
ve minnetle anıyorum” dedi.

100 Milyon Adım
Ege Bölgesi Sanayi 

Odası’nın İzmir Ticaret Odası 
ve İzmir Ticaret Borsası’yla 
birlikte, İzmir Valiliği’nin 
Cumhuriyetin 100’üncü yılında 
yapılacak 100 etkinlik projesi 
kapsamında anlamlı bir proje 
gerçekleştirdiğini ifade eden 
Şanlı, “Üç kurum çalışanları ve 
üyeleri olarak, 1-31 Ekim 2023 
tarihleri arasında toplam 
100 milyon adım atarak 100 
öğrenciye paydaşlarımızdan 
burs sağlamayı hedefliyoruz. 
Attığımız adımlar, ilgili telefon 
uygulaması üzerinden 
kaydediliyor. Bir ayın 
sonunda çalışanlar ve Üyeler 
kategorisinde dereceye 
giren ilk üç takıma kupa, üye 

Şanlı’dan Meclis temennileri
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kategorisinde ilk üç kadın ve ilk 
üç erkeğe plaket, yarışmaya 
katılan tüm katılımcılara 
kendi isimlerine düzenlenmiş 
vakıf öğrenci bursu bağış 
sertifikası verilecek. Proje özel 
bir performans gerektirmiyor, 
günlük rutininizde attığınız 
her bir adım çok değerli. 
Bu doğrultuda sizlerin de 
desteklerini rica ediyoruz. 
İkinci etkinliğimiz ise, 11 Ekim’de 
Odamızın gerçekleştireceği 
Cumhuriyet Balosu’dur. 
Yönetim Kurulumuza bu 
çok özel organizasyon için 
Meclisimiz adına teşekkür 
ediyoruz” diye konuştu.

Şanlı, Eylül ayı içerisinde 
Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer 
Bolat’ın ve Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Cevdet Yılmaz’ın 
ağırlandığı organizasyonların 
gerçekleştirildiğini dile getirerek, 
söz konusu toplantıları ‘istişare 
kültürüne dönüş’ olarak niteledi 
ve sanayicilerin taleplerini net 
bir şekilde aktaran Başkanlara 
ve emeği geçenlere teşekkür 
etti.

“OVP hedefleri kağıt 
üzerinde kalmasın”
Orta Vadeli Program’ın 

açıklandığını da hatırlatan 
Şanlı, “Yol gösterici olması 
açısından yazılan eylem 
adımlarının kağıt üstünde 
kalmaması, hedeflerin 
gerçekleştirilmesi temennimi 
özellikle belirtmek isterim. 
Vergide sadeleşme 
söylemlerini olumlu karşılarken, 
sektörüm adına bir sitemde 
bulunmak istiyorum. 
Malumunuzdur, 1 Mayıs 2022 
tarihinden itibaren demir-çelik 
ürünlerinin teslimi, KDV tevkifatı 
kapsamına alınmıştır. İş yükü, 
finansman ve iade zorlukları 
bir yana, tevkifat getirilme 
sebebi daha da can sıkıcıdır 
ki bu, metal sektöründeki kayıt 

dışılık ve sahte faturalardır. 
Bu maalesef başka birçok 
sektörde olduğu gibi 
yadsınamaz bir gerçek, ancak 
suçluluğu ispatlanıncaya 
kadar kimse suçlu sayılamaz 
şeklinde ifadesini bulan 
masumiyet karinesi ilkesinin 
aksine, suçsuzluğunu kendisi 
ispatlayıncaya kadar her 
mükellef suçludur anlayışıyla 
topyekun değerlendirmelerden 
vazgeçilmesini temenni 
ediyorum” ifadesini kullandı.

Afetler, iklim krizi, 
sürdürülebilirlik
2023 yılının başından 

itibaren Türkiye ile birlikte 
dünya genelinde de bir ‘afetler 
yılının’ yaşanmakta olduğunu 
belirten Şanlı, “Depremlerin, 
orman yangınlarının, sellerin 
ardı arkası kesilmiyor. 
Geçtiğimiz haftalarda Fas’ta 
meydana gelen deprem 
ve Libya’da gerçekleşen sel 
felaketinde binlerce insan 
hayatını kaybetti. Geçtiğimiz 
hafta Menderes’teki orman 
yangınında Tahtalı Barajı’na 
düşerek hayatını kaybeden 
iki helikopter mürettebatına 
ve diğer tüm afetlerde 
hayatını kaybedenlere 
rahmet diliyorum. İklim krizinin 
etkisiyle orman yangınları ve 
kuraklık giderek artıyor. Azalan 
yağışların etkisiyle büyük 
şehirlerimiz başta olmak üzere 
barajlarımızdaki su seviyesi 
azalıyor. Çok acı da olsa söz 
konusu afetlerin ve kuraklığın 
azalmayıp giderek artacağı 
artık hepimizin malumu. Bu 
doğrultuda afet bilincini 
geliştirmeye her zamankinden 
daha çok ihtiyaç duyuyoruz 
ve bu konuda çok daha 
kararlı adımlar atılmasını 
bekliyoruz. Şu ana kadar 
bahsettiğim bütün konuların 
ortak paydası, günümüzün 

en önemli kavramlarından biri 
olan sürdürülebilirliktir. Geniş 
anlamıyla daimi olma yeteneği 
olan sürdürülebilirlik kavramı, 
günümüzde birbiriyle etkileşim 
halinde olan toplum, ekonomi 
ve çevre boyutlarının dengeli 
şekilde ele alınıp toplumsal, 
ekonomik ve çevresel 
faydaların birlikte elde edilmesi 
olarak açıklanmaktadır. 
Gelecek kuşakların ihtiyaçlarını 
karşılama yeteneğinden 
ödün vermeden bugünün 
ihtiyaçlarını karşılayan kalkınma 
ise sürdürülebilir kalkınma 
olarak tanımlanmaktadır. 
İlelebet sürdürülebilir bir rejim 
olan Cumhuriyetimizin ilanı ve 
sonrasında günümüze ışık tutan 
sosyal ve ekonomik söylem ve 
eylemleri Atatürk’ün kalkınma 
vizyonunun sonucudur. Orta 
Vadeli Program ve diğer tüm 
ekonomik hedefler ancak 
sürdürülebilirlik ile mümkündür. 
İklim krizi ve afetlerle mücadele 
sürdürülebilir kalkınma 
olmadan mümkün değildir” 
dedi.

Şanlı, 2023 Milletler Ligi ve 
Avrupa Şampiyonu olan A 
Milli Kadın Voleybol Takımının 
Japonya’da düzenlenen 
turnuvada da destan yazarak 
dünya birincisi olduğunu 
belirterek tüm sporcuları 
tebrik etti. Buse Tosun 
Çavuşoğlu’nun da güreşte 
68 kilo dünya şampiyonu 
olduğunu belirten Şanlı, “Kadın 
sporcularımızı takip ederken 
tartışmasız sahiplenmemiz 
gereken ve gurur duymamız 
gereken bu konularda 
bile toplumda ayrışma 
yaşanmasını üzüntüyle takip 
ediyoruz. Cumhuriyetimizin 
100’üncü yılına yakışır sportif 
başarılarımızın sosyal 
ve ekonomik başarılarla 
taçlanmasını diliyorum” diye 
konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin 

Akdaş, EBSO Meclisi’nin Eylül 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasında orman 
yangınlarıyla mücadele 
sırasında düşen helikopterde 
hayatını kaybeden pilotları 
rahmetle andığını belirterek 
kendilerine Allah’tan rahmet 
diledi.

Japonya’da düzenlenen 

turnuvada dünya şampiyonu 
olan A Milli Kadın Voleybol 
Takımını ve Sırbistan’da 
düzenlenen turnuvada dünya 
şampiyonu olan milli güreşçi 
Buse Tosun Çavuşoğlu’nu 
tebrik eden Akdaş, “Filenin 
Sultanları ve milli güreşçimiz 
Buse yüzümüzün akı oldu. 
Kadınlarımızın başarısını 
görünce devletimizin, ülkemizin 
kurucusu Mustafa Kemal 
Atatürk’ün güzel bir sözünü 

hatırladım; ‘İnsan topluluğu 
kadın ve erkek denilen iki 
cins insandan mürekkeptir. 
Kabil midir ki bu kütlenin bir 
parçasını ilerletelim, ötekini 
ihmal edelim de kütlenin 
bütünlüğü ilerleyebilsin? 
Mümkün müdür ki, bir cismin 
yarısı toprağa zincirlerle 
bağlı kaldıkça diğer kısmı 
göklere yükselebilsin?’ diyor. 
Tek kanadımızla uçamayız, 
başarılarıyla yüzlerimizi 

Akdaş: “Orta Vadeli Program’ın istişareyle 
hazırlanmış olması ve siyasi kararlılıkla 

desteklenmesi oldukça önemli”
EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş,  “OECD’nin son 
açıklamasında Türkiye için 2023 yılı büyüme beklentisi yükseltilerek 4,3 olarak 
revize edildi.  Orta Vadeli Program’da da 4,4 olarak hedef açıklandı ki OECD’nin 
tahminleriyle oldukça örtüşüyor gözüküyor. Ancak enflasyonun bu yapı içerisinde 
yüzde 65’ten yüzde 33’e nasıl gerileyeceği haklı endişeler ve soru işaretleri 
yaratıyor. Programın istişare içerisinde, özellikle iş dünyasıyla da istişare üzerinde 

hazırlanmış olması ve siyasi kararlılıkla desteklenmesi oldukça önemli” dedi.
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güldüren kadınlarımıza 
teşekkür ediyor, kendilerini 
kutluyorum” dedi.

Eylül ayı içinde Ticaret 
Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat’ı 
ve Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz’ı ağırladıklarını 
ve sanayicilerin konularını 
aktarmaları açısından 
oldukça verimli toplantılar 
gerçekleştiğini ifade eden 
Akdaş, “Sayın Başkanımız 
hem Ticaret Bakanımıza, hem 
Cumhurbaşkanı Yardımcımıza 
ve birlikte gelen beş bakan 
yardımcısına üyelerimizin 
konularını içeren dosyaları 
takdim etti. Organizasyonda 
emeği geçen başta Sayın 
Ender Başkanım olmak üzere 
herkese teşekkür ederim” diye 
konuştu.

Orta Vadeli Program
Açıklanan Orta Vadeli 

Program’da belirtilen adımların 
belirlenen takvim sürecinde 
hayata geçirilmesinin en 
büyük temennileri olduğunu 
vurgulayan Akdaş, “Orta 
Vadeli Program’daki temel 
göstergeler kısmında özellikle 
belirlenen hedefler merakla 

beklenmekteydi. Hedeflerin 
kısmen de olsa gerçekçi 
olarak belirlendiği, uzmanlarca 
dile getirildi. OECD’nin son 
açıklamasında Türkiye için 
2023 yılı büyüme beklentisi 
yükseltilerek 4,3 olarak revize 
edildi. Orta Vadeli Program’da 
da 4,4 olarak hedef açıklandı ki 
OECD’nin tahminleriyle oldukça 
örtüşüyor gözüküyor. Ancak 
enflasyonun bu yapı içerisinde 
yüzde 65’ten yüzde 33’e nasıl 
gerileyeceği haklı endişeler 
ve soru işaretleri yaratıyor. 
Programın istişare içerisinde, 
özellikle iş dünyasıyla da 
istişare üzerinde hazırlanmış 
olması ve siyasi kararlılıkla 
desteklenmesi oldukça önemli. 
Emeği geçenlere teşekkür 
ediyoruz” ifadesini kullandı.

Orta Vadeli Program’da 
bazı önemli eylem adımları 
olduğunu dile getiren Akdaş, 
“Büyümeyle ilgili ve özellikle 
sanayi konusunda bir envanter 
güncellenmesi söz konusu. 
Bu çok önemli, çünkü özellikle 
OECD ülkelerinin ve Avrupa 
ülkelerinin terk ettikleri birçok 
sanayi alanında Türkiye’de 
hala yatırım teşvikleri var 

ve yatırımlar dönüyor. 
Dolayısıyla hem sanayi 
envanterinin güncellenmesi, 
hem de Türkiye’nin büyüme 
planlarının bu doğrultuda 
önceliklendirilmesi çok 
önemlidir. Cumhurbaşkanı 
Yardımcımız da toplantıda 
mevcut demir yolu ağlarını 
limanlarla ve organize sanayi 
bölgeleriyle birleştirecek yeni 
yatırımları önceleyeceklerini 
söylediler ki bu da ülkemiz için 
gerçekten önemlidir” dedi.

Programda yer alan kamu 
alımlarında öngörülebilirliğin 
arttırılması ile stratejik ürün 
ve teknolojiler için ürün bazlı 
yatırım yol haritalarının da 
oldukça önemli olduğuna 
değinen Akdaş, “Yıllardır GİTES 
diye tabir edilen girdi tedarik 
stratejisi üzerine Türkiye Odalar 
Borsalar Birliği’nde devletimizin 
bürokratlarıyla yapılan 
çalışmalar var. Bu çalışmalar 
ilk defa bir yol haritası şekline 
dönüştürülmüş. Bu konu da 
çok önemli, ciddiyetle takip 
edilmesi gerekiyor. Ender 
Başkanımızın da sıklıkla dile 
getirdiği Ar-ge teşvikleri ve 
Ar-Ge merkezlerinin işlevine 
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uygun kullanılması konusu ile 
yeşil teknolojilerin kullanımı, 
teknoloji odaklı sanayi 
hamlesi programı, yarı iletken 
elektrikli araç bataryası gibi 
yatırımların teşvik edilmesi 
ve TOGG benzeri girişimler,  
özellikle yeni yatırımlar olarak 
dile getiriliyor. Nitelikli insan 
kaynağının üniversite-sanayi 
iş birliğiyle yetiştirilmesi ve 
gıda arz güvenliğine yönelik 
planlamalarla devam edilecek 
büyüme hedefleri programda 
yer alıyor. İstihdam politikaları 
ve tedbirleri konusunda da 
pilot illerde yapılacak analiz 
ve sanayiyle işbirliği içerisinde 
gerçekleşecek mesleki eğitim 
programları da çok önemlidir. 
Sanayicimizin yaşadığı 
istihdam sorunlarına yönelik 
olarak mesleki eğitimlerin 
mutlaka desteklenmesi 
ve geliştirilmesi gerekiyor. 
Meslek lisesi mezunlarının 
belli bir çalışma dönemini 
tamamladıkları andan itibaren 
askerlikten muaf tutulmasıyla 
ilgili konumuzu Cumhurbaşkanı 
Yardımcımıza sunduk. Notlarını 
aldılar ve bu konuda bir 
çalışma bekliyoruz. Meslek 
liselerinin cazip hale getirilmesi 
çok önemli” diye konuştu.

Yılmaz’ın açıklamaları
Gümrük Birliği’nin 

güncellenmesinin oldukça 
önemli olduğunu dile 
getiren Akdaş, “Gümrük 
Birliği ve Avrupa Birliği’yle 
olan ilişkilerimizin mutlaka 
yeniden gözden geçirilmesi 
gerekiyor. Cumhurbaşkanı 
Yardımcımız, Orta Vadeli 
Program’da yer alan dijital ve 
yeşil dönüşüm stratejilerine 
vurgu yaptı. Biz EBSO olarak 
Model Fabrika’da, hem 
dijital dönüşüme, hem yeşil 
dönüşüme yönelik danışmanlık 
ve rehberlik hizmetine de 

başlayacağız. Sayın Cevdet 
Yılmaz ayrıca Yatırım Ortamını 
İyileştirme Koordinasyon 
Kurulu’nun teşvik faaliyetlerinin 
önümüzdeki dönemde yeniden 
canlandırılacağını da ifade 
etti. Stratejik ve büyük öncelikli 
yatırımlar için yer temininde 
ve kamulaştırma süreçlerinde 
ciddi bürokrasi var ve bu 
bürokrasiyi azaltacaklarını da 
belirtti. Yatırım teşvik sisteminin 
etki analizi yapılarak yeniden 
yapılandırılması gerekiyor. Şu 
anda ülkede ciddi anlamda 
finansman sorunu var ve 
paraya ulaşmak gerçekten çok 
zor. Sayın Yılmaz’ın açıklamaları 
ışığında önümüzdeki süreçte 
özel bankaları daha aktif bir 
pozisyona gelmesi söz konusu” 
ifadesini kullandı.

G20 Zirvesi
Hindistan’da gerçekleştirilen 

G20 Zirvesinin çıktıları hakkında 
değerlendirmelerde bulunan 
Akdaş, “Zirvede nükleer silah 
kullanımı ya da kullanmasına 
yönelik tehditlerin söz konusu 
olmaması gerektiği ön plana 
çıkan konular arasında yer 
alıyor. Zirve ülkeleri Rusya’nın 
gıda ürünleri ve gübrelerinin 
dünya pazarlarına erişimi için 
Türkiye’nin Birleşmiş Milletler’le 
birlikte aracılık ettiği İstanbul 
Anlaşmasına yönelik çabaları 
takdir ediyor ve tahıl, gıda 
ürünleri ve gübrenin Rusya 
ve Ukrayna’dan derhal ve 
engellenmeden çıkarılması 
çağrısında bulunuldu. 
G20 Maliye Bakanları ve 
Merkez Bankası Yöneticileri 
kripto paralar hakkındaki 
yol haritasını daha ileriye 
taşımak için görüşecekler. 
Yine gelişmekte olan ülkelerin 
düşük karbon emisyonuna 
geçişlerini desteklemek için 
düşük maliyetli finansman 
sağlanmasına yönelik 

çalışacakları sözünü verdiler. 
Ayrıca zirve ülkeleri, mevcut 
hedefler ve politikalar 
aracılığıyla 2030’a kadar 
yenilenebilir enerji kapasitesini 
küresel olarak üç katına 
çıkarma çabalarını takip ve 
teşvik edecekler” dedi.

Model Fabrika 
çalışmaları
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 

da kurucuları arasında yer 
aldığı İzmir Model Fabrika 
hakkında Meclis Üyelerine 
bilgi veren Akdaş, “Model 
Fabrika’da son üç aydır yeni 
bir fabrika direktörümüzle yola 
devam ediyoruz, oldukça iyi 
bir yol aldığımızı söyleyebilirim. 
1 Ocak’tan 19 Eylül’e kadar 
olan dönemde 103 tane 
farkındalık artırıcı seminer ve 6 
tane öğren-dönüş programı 
uyguladık. Halen devam eden 
8 öğren-dönüş programı var. 
Şubat ayında aldığımız bir 
kararla Odamızdaki meslek 
komitelerinin toplantılarını 
Model Fabrikamızda yapıyoruz. 
Bugüne kadar 31 tane meslek 
komitemiz ile 124 sanayici 
üyemiz Model Fabrikayı ziyaret 
etti, toplantılarını yaptı ve 
Model Fabrikanın çalışmaları 
hakkında bilgi edindi. Devam 
eden 8 öğren-dönüş programı 
katılımcı firmalarından 3 
tanesi, bildiğim kadarıyla bu 
toplantılara katıldıktan sonra 
programa girmeye karar verdi. 
Ayrıca, Bakanlığımız ve KOSGEB 
tarafından devreye alınan 
yalın olgunluk değerlendirme 
analizi programına da tüm 
danışmanlarımız akredite oldu. 
Önümüzdeki yıldan itibaren 
yalın olgunluk değerlendirme 
analizi yaptırmayan 
firmalar bu konudaki 
KOSGEB desteklerinden 
faydalanamayacaklar. 
Dolayısıyla Model Fabrika 
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bu konuya da hazır. Model 
Fabrikanın tanıtımı da yazılı 
ve görsel basında yer almaya 
başlayacak. Bu konuda ben 
Ticaret Odamıza da teşekkür 
ediyorum. İzmir Kalkınma 
Ajansı’yla ortak projeler 
için protokol hazırlıklarımızı 
sürdürüyoruz. Kalkınma 
Ajansımız, Model Fabrikanın 
yapacağı bazı çalışmalara 
firmalar nezdinde destek 
verecek. Üniversite-sanayi iş 
birliği alanında İzmir Ekonomi 
Üniversitesi’yle çalışmalarımız 
devam ediyor, onunla 
ilgili de yakında program 
hazırlayacağız” diye konuştu.

Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezi
EBSO’nun AB projesi 

olan, Çınarlı Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi’ndeki 
sektörel mükemmeliyet 
merkezinin kuruluşunu 
Almanya merkezli endüstriyel 
kontrol ve otomasyon 
şirketi FESTO’nun yaptığını 

belirten Akdaş, “Firmanın 
kadınlara yönelik operatör 
programı kapsamında 17 
kadın çalışanla İzmir Model 
Fabrikada uygulamalı 
ergonomi ve el becerileri 
eğitimi tamamlandı. Yine 
program kapsamında yalın 
dönüşüm danışmanları, Model 
Fabrika’dan hizmet alarak 
KOBİ’lere destek verecekler. 
Çınarlı’da yürüttüğümüz proje 
kapsamında meslek lisesi 
öğretmenlerimiz, 13-30 Ağustos 
tarihleri arasında Almanya’nın 
Stuttgart kentinde eğitim 
programlarına katıldı. Eğitim 
konuları, özellikle uyarlanabilir 
üretim konsepti, verilerin 
işlenmesi, yalın üretim, akıllı 
bakım, enerji verimliliği ve 
uygulamalı eğitim gibi dokuz 
başlıktan oluştu. Ayrıca yine 
uygulama deneyimi kazanmak 
amacıyla birçok fabrikayı da 
ziyaret ettiler. Bugüne kadar 
118 tane öğretmenimiz Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nde eğitim aldı. Eğitimler 

Gediz Elektrik ve TEDAŞ gibi 
tesislerimizde de yapıldı” 
ifadesini kullandı.

İYTE Teknopark’ın 
başarısı
İzmir Yüksek Teknoloji 

Enstitüsü’nde yer alan 
Teknopark hakkında bilgi 
veren Akdaş, “Firmalar 
toplamda 148 milyon dolar 
toplam ihracata ve 2,4 milyar 
Türk Lirası toplam hasılaya 
ulaştılar. Yani teknoparklar 
sadece kuluçka merkezi değil, 
aynı zamanda üreten ve 
ihracat yapan bir pozisyona 
da dönüştü. Özellikle şimdiki 
rektörümüz Sayın Yusuf 
Baran’ın gelmesiyle burada 
çok ciddi ivme ve hareket 
başladı. Bu anlamda 
kendilerine teşekkür ediyorum. 
209 tane fikri ve sınai mülkiyet 
hakkı başvurusu yapıldı. 
İlgi duyan arkadaşlarımız, 
Teknoparkın Müdürü Sayın 
Prof. Dr. Metin Tanoğlu’na 
ulaşabilirler” dedi.
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“Her şeyi Cumhuriyet’e 
borçluyuz”
29 Ekim’de Cumhuriyet’in 

100’üncü yılına ulaşmanın 
mutluluğunu yaşayacaklarını 
dile getiren Akdaş, “Geçtiğimiz 
ay 30 Ağustos’u, bu ay 9 Eylül’ü 
kutladık, 29 Ekim ile de bu zafer 
taçlandı. Sizlere 30 Ağustos’un 
önemini anlatan bir paragraf 
okuyacağım. Zeytindağı 
ve Çankaya gibi kitapları 
olan Falih Rıfkı Atay, Kurtuluş 
Savaşımız ve Cumhuriyet’in 
kuruluş yıllarını destanlaştıran 
büyük yazarımızdır. O der ki 
30 Ağustos için; ‘Nemiz varsa, 
bağımsız bir devlet kurmuşsak, 
hür vatandaş olmuşsak, şerefli 
insanlar gibi dolaşıyorsak, 
yurdumuzu Batı’nın, vicdanımızı 
Doğu’nun pençesinden 
kurtarmışsak, şu denizlere bizim 
diye bakıyor, bu topraklarda 
ana bağrının sıcaklığını 
duyuyorsak, belki de nefes 
alıyorsak her şeyi 30 Ağustos 
Zaferine borçluyuz.’ Gerçekten 
de 30 Ağustos ile başlayan ve 
9 Eylül ile İzmir’de Türkiye’nin 
tarihinin akışını değiştiren 
zafer, 29 Ekim’de Cumhuriyet 
ile ve bu ülke insanının 
bağımsızlığıyla taçlanmıştır. 
29 Ekim Cumhuriyet 
Bayramımızı yürekten kutluyor, 
hepinize sevgi ve saygılarımı 
sunuyorum” ifadesini kullandı.

Akdaş konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi 

sanayicilerin gündeme 
getirdiği konuları da 
değerlendiren Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, 
Atilla Şensoy’un konuşmasına 
ilişkin olarak “Medikal Sanayi 
Meslek Komitemizin bir talebi 
olmuştu, Sayın Atila Şensoy da 
konuşmasında belirtti. Odamız, 
mesleki eğitim merkezlerine diş 
protez alanının eklenmesiyle 

ilgili gerekli girişimlerde 
bulundu. İstanbul ve Ankara 
sanayi odalarıyla da sektör 
konularının ele alınacağı 
ortak bir toplantı yapılmasını 
planlıyoruz” dedi.

Savaş Bingöl’e verdiği 
bilgiler için teşekkür eden 
Akdaş, “Kendisinin şehrimizin 
girişim ve yazılım kenti olması 
konusundaki vurgusu özellikle 
çok önemlidir. Konuşmamda 
İYTE Teknopark ile ilgili ihracat 
ve ciro rakamlarından 
bahsettim. Bunların neredeyse 
tamamı yazılım sektöründen 
geliyor ki bu çok önemlidir. 
Yalnız şunu da değerlendirmek 
gerekir ki İzmir, ülkemizin diğer 
şehirleri gibi değil. İzmir birçok 
sektörde önceliği olan bir 
şehir ve İstanbul ile birlikte 
net ihracatçı bir şehir. Bunun 
lokomotifi de otomotiv yan 
sanayi ve makine sanayi. 
Kentimizde çok önemli 
sektörler var ve bu sektörlerin 
mutlaka desteklenmesi 
gerekiyor” diye konuştu.

Murat Kurtalan’ın enflasyon 
muhasebesi konusundaki 
açıklamalarına ilişkin olarak 
Akdaş, “Ticaret Bakanımız 
Sayın Prof. Dr. Ömer Bolat, 
istişare toplantısında enflasyon 
muhasebesinin yılsonu 
itibariyle başlayacağını söyledi. 
Bu konu gerçekten önemli, 
gerçekte yapmadığımız 
karların vergisini ödüyoruz. 

Ayrıca nükteli, planlı ve titiz 
çalışmasından dolayı da 
kendisine teşekkür ediyorum. 
Eğitim denince ilk önce 
aklıma kendisi geliyor. ÇEDES 
konusunu da araştıracağım” 
ifadesini kullandı.

Özkan Mucuk’un gündeme 
getirdiği konuya ilişkin 
olarak Akdaş, EBSO Yönetim 
Kurulu’nun Yenilenebilir Enerji 
ve Enerji Verimliliği Çalışma 
Grubu’nun çalışmalarını her 
zaman destekleyeceğini ifade 
etti.

Ali Kara’ya verdiği bilgiler 
için teşekkür eden Akdaş, 
“Ar-Ge merkezleri konusunda 
tabi ki şirketinizi kastetmedim. 
Öncelikle akademik bir 
çalışma sundunuz, onun 
için teşekkür ediyorum. 
Benim yaşıtlarım Japon malı 
denince çok kötü malları 
kastederdi. Bilhassa ayakkabı 
tabanlarını hatırlayanlar bilir. 
Japonlar Ar-Ge ve Ür-Ge ile 
bugün dünyanın en saygın, 
en zengin, refaha ulaşmış 
ülkelerinden biri haline geldiler. 
Bir Çin atasözü ‘Karda güvenli 
yürümenin yolu, önündekinin 
izini takip etmektir, ama asla 
önünüzdekini geçemezsiniz’ 
der. Dolayısıyla Ür-Ge çok 
önemli, ama Ar-Ge’ye 
odaklanmamız gerekiyor. 
Hepinize tekrar sevgi ve 
saygılarımı sunuyorum” diye 
konuştu.
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Savaş Bingöl
Yazılım sektörü
EBSO Meclis Üyesi Savaş 
Bingöl, üyesi olduğu 53’üncü 
Grup Yazılım Sanayi Meslek 
Komitesi’nin kurulmasında 
emeği geçenlere teşekkür 
ederek, sektörlerinin tüm 
komitelerde temsil edilen 
bütün sektörlere hizmet 
ettiğini söyledi. Bingöl, 
son dönemde devletin 
özellikle açık kaynak kodlu 
yazılımlara geçilmesi 
yönünde bir yaklaşım 
sergilediğini belirterek sektör 
gündemindeki gelişmeler 
hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendirdi.

Murat Kurtalan
Üniversite sınavları ve ÇEDES 
Projesi
EBSO Meclis Üyesi Murat 
Kurtalan, 2023 yılı itibariyle 
üniversiteye giriş sınavlarında, 
öğrencilerin yöneltilen 
sorulara hangi oranda 
doğru yanıtlar verdiğine 
ilişkin detaylı bir sunum yaptı. 
Ortaya çıkan tablonun iç 
karartıcı olduğunu ifade eden 
Kurtalan, “Çevreme Duyarlıyım 
Değerlerime Sahip Çıkıyorum” 
(ÇEDES) projesi kapsamında 

İzmir’deki okullarda 896 
imamın atandığını belirterek 
alınan karar ile çevre konusu 
arasında bir ilgi kuramadığını 
ifade etti.

Özkan Mucuk
Çalışma Grubu ve Komite 
faaliyetleri
EBSO Meclis Üyesi Özkan 
Mucuk, EBSO Yenilenebilir 
Enerji ve Enerji Verimliliği 
Çalışma Grubu’nun ve 
49’uncu Grup Enerji ve Tesisatı 
Sanayi Meslek Komitesi’nin 
çalışmaları hakkında Meclis 
Üyelerine bilgi verdi. 

Ali Kara
Ar-Ge çalışmaları
EBSO Meclis Üyesi Ali Kara, 
Ar-Ge, Ür-Ge ve inovasyon 
kavramları hakkında Meclis 
Üyelerini bilgilendirerek gerçek 
anlamda A-Ge yapıldığında 
bunun Türkiye ekonomisine 
katkısının çok yüksek olacağını 
ifade etti.

Hakkı Attaroğlu
EBSO Hizmet Binaları
EBSO Meclis Üyesi Hakkı 
Attaroğlu, yıkımı süren EBSO 
hizmet binasında söz konusu 
sürecin aşağı yukarı sona 

erdiğini belirterek İAOSB’de 
yapımı devam eden binanın 
inşaat süreci hakkında Meclis 
Üyelerini bilgilendirdi. İnşaat 
arazisinde zemin iyileştirme 
çalışmalarının bittiğini belirten 
Attaroğlu, 855 adet jet-grout 
kazığın testlerinin yapıldığını, 
dolgu izninin verildiğini, çelik 
imalatlarına başlandığını ve 
bunların bir bölümünün de 
şantiye alanına getirildiğini 
ifade etti. Meclis Başkan 
Yardımcısı İzzet Şanlı da 
projelendirilen EBSO hizmet 
binasının dokümanlarda 
“EBSO Business Center” olarak 
geçtiğini hatırlatarak, bunun 
yerine “EBSOFİS” isminin 
verilebileceğini söyledi.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

SavaşSavaş
BingölBingöl

MuratMurat
KurtalanKurtalan

ÖzkanÖzkan
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AttaroğluAttaroğlu
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Sevgi: “Sektörümüzün 
daha fazla ihracat için 
desteğe ihtiyacı var”

EBSO 7’nci Grup Un, Tahıl 
ve Fırın Ürünleri Sanayi 
Meslek Komitesi Başkanı 
Nefsiye Sevgi, komite olarak 
misyonlarının Türk halkının 
beslenmesi konusunda 
ürünlerin kalitesinin 
artırılmasına yönelik 
çalışmalar yapmak, komite 
üyelerine mesleki, bilimsel, 
sosyal yönlerden gelişmeleri 
adına yardımcı olmak ve 
sorunlarına çözüm üretmek 
olduğunu söyledi.

Sevgi, “İhracat 
yaparak geleneksel 
lezzetlerimizi dünyaya 
daha fazla tattırmak ve 
ülkemize ekonomik olarak 
daha katkı sağlamak 
için devlet desteğiyle 
cesaretlendirmeye 
ihtiyaç duymaktayız. 
Pandemiyle birlikte 
beslenme alışkanlıklarımız 
da değişmiştir. Paket servisi, 
ambalajlama, inovatif 
ürünler konusundaki 
talepler ve yeni gıda 
üretiminin geliştirilmesine, 
saklanmasına, ulaştırmasına 
kadar bizleri de yatırım 
yapmaya zorlamıştır. 
Günümüzde artık klasik 
buğday un dışında farklı 
tahıllardan, meyve ve 
çerezlerden un yaparak 
mamuller de üretmekteyiz. 
Müşterilerimizin özel 
sağlık problemleri ve 

talepleri doğrultusunda 
glütensiz, laktozsuz, şekersiz, 
protein değeri yüksek 
gibi ürün araştırmaları ve 
üretimine sektörümüzde 
yer vermekteyiz. Bu tarz 
ürünleri üretmek ve Ar-Ge 
çalışmaları desteksiz şekilde 
yapılmak ciddi maliyetlere 
sebep olması nedeniyle, 
işletmelerimiz bu konuda 
teşvike ihtiyaç duymaktadır. 
Hammadde ve nitelikli 
personel temini konularında 
sıkıntı yaşanmaktadır. 
Özellikle kurye, şoför ve işinde 
usta gibi personel bulmak 
ve uzun süre aynı işletmede 
çalıştırmak zorlaşmıştır. 
Diğer yandan artan 
enerji, kira, hammadde, 
personel giderleri ve 
küçük esnaf müşterilerinin 
sokak ve caddelerde 

park ve duraklama 
problemleri sektörümüzün 
sorunlarındandır. Mesleki 
liseleri çoğaltılarak sektöre 
entegre edilmeli ve çağa 
ayak uydurulmalıdır” dedi.

Şensoy: “Diş protezi 
üretiminde 1 milyar 
Euro ihracat yapmamız 
mümkün”

47’nci Grup Medikal 
Sanayi Meslek Komitesi 
Üyesi Atilla Şensoy, 109 üyesi 
bulunan komitelerinin optik, 
ortopedik implant, diş protezi 
ve medikal sektörlerinden 
oluştuğunu ifade etti.

Sektörleri tanıtan ve 
konularını Meclis Üyeleri ile 
paylaşan Şensoy, “Gözlüğün 
bir sağlık gereci olmasının 
yanında, estetik ve moda 
unsurlarıyla da günlük 

NefsiyeNefsiye
SevgiSevgi

7’nci Grup Un, Tahıl ve Fırın Ürünleri Sanayi 
Meslek Komitesi ve 47’nci Grup Medikal 
Sanayi Meslek Komitesi’nin sunumları
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kullanımı artırmaktadır. 49 
üniversitenin optisyenlik 
bölümü bulunmaktadır. 
Sektörde özellikle Uzak 
Doğu’dan yapılan ithalat, 
yerli üreticileri zorlamaktadır. 
Ortopedik implant 
konusunda İzmir önemli 
bir merkezdir. Kalite ve 
üretimde ülke genelinde hep 
ilk üç sırayı zorlayan İzmir’in 
firmaları, Odamız üyesidirler. 
Bu anlamda dövme, hassas 
döküm ve sterilizasyon 
gibi yan sanayi dalları 
da gelişmiştir. MDR, yani 
Medical Devices Regulation 
talimatları çerçevesinde, 
kalite, izlenebilirlik, Ar-
Ge ve üniversite-sanayi 
iş birliği çalışmaları hız 
kazanmış ve firmalarımız 
uluslararası pazarda 
marka olabilmişlerdir. Bu 
noktada kamuya verilen 
hizmetin tahsilatı 3-4 
yılda alınabiliyordu. Bu 
süre son dönemde 1,5-
2 yıla düştü. Bu durum 
sektörü zorlamaktadır. Diş 
protez laboratuvarlarının 
ruhsatlandırma ve istihdam 
konusu, 1928 yılında çıkan 
1219 Sayılı Tababet ve 
Şuabatı San’atlarının Tarzı 
İcrasına Dair Kanunla 
düzenlenmiştir. Okuması bile 
çok zor olan bu kanun, 1928 
yılından kalmadır. Ülkemizde 
125 binin üzerinde istihdam 

sağlayan bu sektörde 
öncü il yine İzmir’dir. Yine 
ortopedik implantta olduğu 
gibi diş protez sektöründe 
de gerek istihdam, gerek 
kalite, gerek kaliteli üretim 
ve gerekse ihracatta İzmir 
birinci sıradadır ve bu 
firmalarımız da yine Odamız 
üyesidir. Çalışan personelin 
maalesef yüzde 20’si belgeli 
olup yüzde 80’i belgesizdir. 
Dünyada 6 milyar dolarlık 
bir pazara sahip diş protez 
sektöründe 100 milyon Euro 
gibi bir ihracat hacmine 
sahibiz. Bunu 1 milyar Euro 
seviyesine yükseltmek 
mümkündür. Bu rakamlara 
ulaşamamamızın en 
önemli engeli ise belgesiz 
çalışan personel sayısıdır. 

Bu anlamda 184 farklı 
meslek dalı bulunan MEM 
projesine diş protez dalının 
da eklenmesi konusunda 
gerekli girişimler yapıldı. 
Medikal sektörü çok geniş 
yelpazelidir ve tıbbi cihaz, 
sağlık kurumlarında 
kullanılan malzemeler ve 
ekipmanları kapsamaktadır. 
Sektör yüzde 70’e yakın bir 
oranda ithalata dayalı bir 
sektördür. Gümrüklerdeki 
ardiye, ordino, gümrük ve 
lojistik giderleri sektörü 
zorlamaktadır. Bu alanda 
meslek yüksekokulları ve 
meslek liselerinin olmaması 
ve öğretmen altyapısının 
bulunmaması, sektörü 
olumsuz etkilemektedir” diye 
konuştu.

AtillaAtilla
ŞensoyŞensoy
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Gıda güvenliği kavramı, BM 
Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) 
tarafından şöyle tanımlanıyor: 
Tüm insanların sağlıklı ve aktif 
bir hayat sürdürebilmeleri 
için gerekli olan besleyici 
gıdayı zamanında ve yeterli 
miktarda bulabilmeleri ve satın 
alabilmeleri gerekir.

Bu tanımda aslında 
“besleyici”, “yeterli” ve “satın 
alınabilir” vurgusu çok önemli. 
Zira bol karbonhidrat tüketen 
bir yola girdi insanlık. “Tokluk 
açlığı çekiyor”, ekonomi ve 
iklim bozuldukça karbonhidrat 
tüketimi öne çıkıyor. FAO 

tanımındaki önemli diye 
altını çizdiğim üç kavramdan 
ancak “satın alınabilir” olanı, 
yani ucuz karbonhidratlarla 
sağlanabiliyor, insanların 
çoğunluğu tarafından. Bunu 
da “yeterli” olarak alabilen var, 
alamayan var.

Verimli Hilal’de 
üretim durdu
Hemen tüm dünyada 

ekonomi ve iklim bozulması 
güvenilir gıdaya erişimi 
sınırlarken, ülkemiz bir de 6 
Şubat depremi yaşadı. “Verimli 
Hilal” olarak adlandırılan bu 

bölgede tarımsal üretim 
durdu. Mevcut ürünler hasat 
edilemedi. Yeni sezon üretimi 
için hazırlık ve ekim yapılamadı. 
Bölgede çöken ekonomi, 
ülkenin tümünü de etkiledi. 
Bütün bunlara bir de yönetim 
zaafları binince, ülkemiz yangın 
yerine döndü, gıda fiyatları 
füze gibi tepelere fırladı. 
Değil güvenli gıda, besleyici 
gıda insanlar bulabildiğini ki 
o da tabii ki en ucuzu olan 
karbonhidratlarla ancak 
midelerini susturma peşine 
düştü. Gelişme çağındaki 
çocuklarımızın beslenme 

GIDA GÜVENLİĞİ
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çantaları boş kaldı. Aslında 
Hindistan’daki uygulama 
benzeri bir uygulama ile belli 
bir yaştaki çocuklarımıza 
devletimiz tarafından hiç 
olmazsa bir öğün ücretsiz 
“besleyici, yeterli” gıda 
temin edilmesi gerekiyor 
günümüzde. Yoksa bu 
çocuklarımızı açlığa teslim 
edersek bir “yetersiz nesil” 
ülkeyi bekliyor. Hindistan’da 
yaklaşık 120 milyon, yani Türkiye 
nüfusunun bir buçuk katı 
çocuğa, bedava öğle yemeği 
veriliyor. Her çocuğun kaliteli, 
sağlıklı, besleyici yeterli gıdaya 
ulaşması en temel haktır.

Çocukların beslenmesi
Devletlerin temel görevi 

gelecek nesilleri yeterli ve 
besleyici gıdaya ulaşmalarını 
sağlamaktır. Okuluna yarı 
aç, yarı tok giden öğrenci 
öğrenme güçlüğü çekecektir, 
daha agresif ve saldırgan 
olacaktır. Güney Kore 
de ücretsiz öğle yemeği 
uygulamasının öğrenciler 
arası fiziksel kavgaları yüzde 
35 oranında azalttığı tespit 
edilmiştir.

Ekonominin bozulduğu 
ülkelerde çocuklarına hiç 
olmazsa bir öğün ücretsiz 

yemek verilmesi uygulaması 
ülkeler arasında hızla yayılıyor. 
Ülkemiz de bu ülkelere 
katılmalıdır.

Bu arada 16 Ekim Birleşmiş 
Milletler Gıda Günü’ydü. Bu 
şartlarda bu gün kutlanır mı, 
kutlanmaz mı size bırakıyorum. 
Ama FAO, Gıda Günü nedeniyle 
bu yıl gıdada çok önemli bir 
konuya dikkat çekiyor. Bu yılın 
konusu olarak seçilen “gıdada 
israf” aslında daha tarlada 
başlıyor. Hele hele gelişmekte 
olan (siz ekonomisi yetersiz 
okuyun) ülkelerde üretimde 
kayıp yüzde 40’lara varıyor. Bu 
oranın tersine gelişmiş ülkeler 
ise tüketimde yüzde 40 kayıp 
var.

Gıdada israf çok büyük 
boyutlarda dünyamızda, 
gıdanın üçte biri maalesef israf 
ediliyor. Bu israf edilen gıda ile 
3 milyar insan doyurulacağı 
hesaplanıyor. Her 10 insandan 
biri aç ve temiz su bulamıyor. 
FAO, dünyada 800 milyon 
insanın yetersiz beslenmenin 
kıskacında olduğunu söylüyor.

Gıda üretiminin 
artması gerekiyor
Tüketici başına AB ve ABD 

gibi gelişmiş ülkelerde artık 
miktarı 100 kilogramın üzerinde 

iken, Güney ve Güneydoğu 
Asya da bu 10 kilogram.

2050’li yıllarda dünya 
nüfusunun 9 milyarı bulacağı 
hesaplanıyor. Bu hesaplamaya 
göre, günümüze göre, gıda 
üretiminin yüzde 70 daha 
artması gerekiyor.

Gıdada özellikle gelişmiş 
ülke tüketicisi görünüşe önem 
veriyor bunun sonucunda 
gıdanın yarısı çöpe gidiyor.

FAO Dünya Gıda Günü 
nedeniyle bu yıl ki temayı 
“su hayattır, su gıdadır, 
kimseyi geride bırakma” 
olarak tespit etmiş. Ama 
maalesef geride o kadar çok 
kişi kalmakta ki. Türkiye gıda 
satınalınabilirlik sırasında 
iyice gerilere düştü. 113 ülke 
arasında 65’inci sıradayız. 
Daha önce övündüğümüz 
gıdada kendi kendine yeten 
ülke statüsünden, sadece ucuz 
karbonhidrat alabilenler safına 
düştük. 15 milyon insanımız 
yeterli gıda tüketemiyor. 
Bu rakamlar BM’nin verdiği 
rakamlar.

Ülkemiz tarımda silkinip 
planlı bir döneme girmezse, 
dünyada giderek parası olan 
ülkelerin bile güvenli gıdaya 
her zaman ulaşamadığı yerde, 
herhalde büyük sorunlar yaşar.
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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